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Капиталов

Това е незаконен строеж и 
трябва да бъде премахнат

Прокуратурата за подпорната стена на Алепу:

Стр. 4-5

Робот ще проучва 
морското дъно

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 23 февруари

„Бездомни“ танцови и спортни 
школи търсят частни зали

Стр. 6
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Без много 
дебати по 
бюджета 

на Бургас в 
комисиите

Мария Маркова, режисьор:

КАК БургАзлии рАзБрАхА 
Кой е Боян МАгА

Четириметрова статуя в 
Зоната за обществен достъп  

на път за фара и Магазия 
предизвика полярни мнения

16-17u

Стр. 

18

Силвия ШАТЪРОВА

През тази седмица се случи чудо 
невиждано - бургазлии влязоха в 
спор по градска културна тема - за 
и против скулптурата на Боян Мага 
в Зоната за обществен достъп, ко-
ято ще посреща бургазлии и гости 
преди да отидат до морето и Морска 
гара. Четириметровата статуя стряс-
ка с визия, окован е с вериги, про-
вокира мислене и предизвика поляр-
ни мнения. 

Естетична ли е, не е ли, каква е 
символиката, има ли масонски еле-
менти, защо мълчи Църквата, защо-
то е дуалистична, защо няма скулп-
тура на нестинарка, на Николай 
Чудотворец, на Адолф, но не Хитлер, 
а инж. Герар - проектант на бурга-
ското пристанище, са само част от 
въпросите. За първи път темата не 
беше синя зона, дупки, отрязани дър-
вета в Морската градина. Градската 
дъвка се оказа проектът на автора 
Георги Андонов.

Ситуацията в страната е:  
„Корабът потъва, оркестърът свири“
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Георги РУСИНОВ

200 лева ще е новата го-
дишна такса за лодкосто-
янката в рибарското сели-
ще „Ченгене скеле“. Това 
стана ясно по време на 
представянето на доклад-
ната в комисии към Об-
щински съвет – Бургас. 
Текстът предизвика деба-
ти, наложиха се и поправ-
ки. Зададен бе въпросът 
кои рибари ще имат пра-
вото да ползват лодкосто-
янката на тази цена.

Живко Иванов, дирек-
тор на ОП „Спортни имо-
ти“ обясни, че от ИАРА са 
обяснили, че не е задъл-
жително лодката да е с 
регистрация в Бургас. И в 
останалите градове се да-
вали разрешителни. Спо-
ред него няма как в до-
кладната да се запише, че 
лодките трябва да са за-
дължително регистрирани 
в Бургас, тъй като ще се 
наложи задължителна 
смяна на регистрация на 

част от рибарските лодки. 
Така се стигна до уточне-
нието, че рибари, реги-
стрирани в рибарски 
сдружения, ще могат да 
ползват лодкостоянката. 
Такива има в Крайморие, 

Сарафово и Ченгене ске-
ле. 

Понеже имаше допусна-
та грешка в докладната, 
касаеща цената – вместо 
годишна, бе записано ме-
сечна, вносителите нане-

соха корекции. Според 
Иванов цената от 200 лева 
е символична за това, ко-
ето предприятието пре-
доставя като услуги – хале 
за ремонти, охрана, виде-
онаблюдение. 

Чф2 19-22 ФЕВРУАРИ 2021

Това е незаконен строеж  
и трябва да бъде премахнат

Георги РУСИНОВ

Окръжна прокуратура – 
Бургас е категорична, че под-
порната стена на Алепу е не-
законна и трябва да бъде 
премахната. Това заяви пред 
медии прокурор Христо Ко-
лев. С вчерашно решение на 
Административен съд – Бур-
гас по жалба на държавното 
обвинение бе отменено раз-
решението за строеж. 

Прокурор Колев обясни, 
че нарушенията са две. Няма 
възложител, който е предста-
вил документите за одобря-
ване на строителното разре-
шение. Самите документи, 
които са входирани, в цялата 
административна преписка 
липсват при заявяването на 
разрешението, което Проку-
ратурата атакува.

Така на практика по ду-
мите на прокурор Колев 

целият строеж, който за-
почва след разрешението 
за строителство, е незако-
нен, тъй като съдът се е 
произнесъл в полза на Про-
куратурата.

Има 14-дневен срок, в кой-
то може да бъде атакувано 
решението на Администрати-
вен съд – Бургас. На журна-
листически въпроси какво 
ще се случи с подпорната 
стена, ако хипотетично има 

обжалване и Върховният съд 
отново се произнесе в полза 
на обвинението, Колев зая-
ви, че Прокуратурата не ра-
боти с хипотези. 

„Към момента строител-
ството е спряно въз основа 
на протеста, който сме пода-
ли. Не може да има укрепва-
не на свлачище заедно с хо-

тел. Този строеж е абсолют-
но незаконен и следва да се 
процедира като с всеки неза-
конен строеж – да бъде пре-
махнат“, отговори все пак 
той.

Така засега строежът оста-
ва „къщичка за птици“, както 
премиерът Бойко Борисов я 
обяви преди време.

200 лева ще е годишната такса за 
лодкостоянката на „Ченгене скеле“

Дона МИТЕВА

В края на тази седмица из-
тича срокът на обява, чрез ко-
ято се търсят 20 сръчни бълга-
ри. За японски клиент, един от 
най-големите производители 
на климатици в света – Daikin, 
в чешкия град Бърно търсят да 
назначат оператор в произ-
водството.

Става дума за експлоатация 
на машини без необходимост 
от предишна практика. Касае 
се за сглобяване на части на 
поточни линии, пише в Eures.
bg.

Любопитна подробност е, че 
кандидатите преминават тест 
за сръчност + IQ test. На рабо-
та постъпват само кандидати-
те, преминали успешно теста, 
защото се касае за мануална 
сръчност. Договорът е за 1 го-
дина - с възможност за про-
дължение. Работникът има пра-
во на 5-седмичен годишен от-
пуск, а основната заплата е 
22 140 чешки крони бруто.

Заплатите варират от 836€ 
бруто (22 140 чешки крони) до 
1132€ бруто (30 000 чешки кро-
ни). След двугодишен изпита-
телен срок заплатата се пови-
шава до 1245€ (33 000 чешки 
крони) бруто.

Към всяка заплата се начис-
ляват различни бонуси като 
доплащане за извънреден 
труд: 25%, доплащане за рабо-
та събота/неделя: 20%, допла-
щане за работа на национален 
празник: 145%, доплащане за 
нощен труд: 12%.

Средна брутна работна за-
плата: 27 616 чешки крони.

Работи се на 8-часов, 3-сме-
нен работен режим. От поне-
делник до петък. Първа смяна 
6:00-14:00 ч. Втора смяна 14:00-
22:00 ч. Нощна смяна 22:00-6:00 
часа. С възможност за работа 
в събота по желание на работ-
ника.

Настаняването е в общежи-
тия, които са двуетажни къщи 
със стаи за 2-3 човека. Те са с 
общ санитарен възел, баня, 
кухня. Работникът заплаща ми-
нимална месечна сума в рам-
ките на 1000-2000 чешки крони 
за електричество, вода, интер-
нет. Храненето е в столова, 
всеки си избира определено 
меню и заплаща само 45% от 
стойността му. Останалата 
част 55% се дотира от фирма-
та.

Всеки новопостъпващ кан-
дидат преминава през лекар-
ски преглед,  който се заплаща 
от фирмата.

С тест за сръчност 
търсят работници за 
климатици в Чехия
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Общински съвет - Камено
Община Камено, област Бургас

СЪОБЩЕНИЕ

Председателят на Общински съвет Камено, на основание чл. 22, 
ал. 2 от ЗМСМА, изречение второ съобщава, че с Решение 
№1898/07.11.2019 год.  по адм. дело 1855/2019 год. по описа на 
Административен съд - Бургас, потвърдено с Решение 
№11244/25.08.2020 год. по адм. дело 4368/2020 год. по описа на 
ВАС, по протест на Окръжна прокуратура Бургас, Административен 
съд Бургас ОТМЕНЯ  чл. 15, ал. 3 и чл. 16 от Наредба за поддър-
жане и опазване на обществения ред, чистотата, околната среда и 
общественото имущество на територията на община Камено (На-
редбата), приета с Решение по т. 9 Протокол №12/29.09.2016 г. 
на Общински съвет – Камено.

Радослав Балтаджиев
Председател на Общински съвет-Камено

Засега строежът остава „къщичка за птици“, както премиерът Бойко Борисов я 
обяви преди време

Прокурор Христо Колев

„Черноморски фар“

Българска агенция по 
безопасност на храните 
(БАБХ) напомня, че от 1 
март 2021 година оповес-
тяването от земеделските 
производители за пред-
стоящи третирания с про-
дукти за растителна защи-
та (ПРЗ) ще се извършва 
единствено чрез Елек-
тронната платформа за 
оповестяване на растител-
нозащитните, дезинфекци-
онните и дезинсекционни-
те дейности (ЕПОРД).

Отпадат всички други 
начини за известяване, а 
именно чрез кметовете на 
населените места или 

местните медии.
До момента в платфор-

мата са се регистрирали 
около 4000 пчелари. Спо-
ред агростатистиката на 
Министерството на земе-
делието, храните и горите 
(МЗХГ) регистрираните 
пчелари в страната са око-
ло 13 000. 

Промяната в начините 
на оповестяване беше ре-
гламентирана с изменени-
ята в Наредба 13 за мерки-
те за опазването на пчели-
те и пчелните семейства 
от отравяне и начините за 
провеждане на растител-
нозащитни, дезинфекци-
онни и дезинсекционни 
дейности, обнародвана в 

„Държавен вестник“ на 
27.11.2020 г. Целта е да се 
скъси времето за уведо-
мяване на пчеларите, кое-
то ще спомогне за опазва-
нето на живота и здравето 
на пчелите.

Срокът, отбелязан в На-
редбата, за регистрация 
на земеделските произво-
дители и собствениците на 
пчелни семейства в 
ЕПОРД – 31.01.2021 г., е с 
препоръчителен характер. 
Регистрация може да се 
извърши по всяко време, 
като регистриралите се на 
по-късен етап не подлежат 
на санкция. 

Платформата дава въз-
можност както за автома-

тично генериране и изпра-
щане на SMS и съобщения 
по електронната поща на 
уведомления за предстоя-
що третиране, така и за 
визуализация върху карта-
та в нея на местоположе-
нието на съответното ме-
роприятие спрямо пчели-
ните.

Платформата има за цел 
да подобри координация-
та между пчеларите и зе-
меделските производите-
ли с цел опазване на пчел-
ните семейства.

Системата се поддържа 
от БАБХ, като регистраци-
ята и използването й са 
безплатни за всички по-
требители.

Чрез електронна платформа пчеларите 
ще разбират кога ще се пръска



"Чер но мор ски фар" еаД 
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Димитър николов 
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Вестникът е носител на награ
дата "Св.Константин Кирил Фи
лософ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. Член е на Бъл гар ска та асо ци ация на ре гио нал
ни те ме дии (БАРМ).
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ограбиха мъж 
в „Победа“ за 
30 лева

34-годишен бургазлия е 
бил обран за 30 лева в 
бургаския квартал 
„Победа“, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Инцидентът е станал в 
района на автобусната 
спирка на улица 
„Чаталджа“. Тогава непо-
знат ограбил потърпев-
шия. В резултат на бързи-
те полицейски действия е 
установен извършителят 
на деянието. Това е 29-го-
дишен криминално проя-
вен. Проведени са множе-
ство процесуално-след-
ствени действия и разпи-
ти на свидетели, иззети са 
записи от камери за виде-
онаблюдение и др. По слу-
чая е образувано бързо 
производство.

Почерпена 
бургазлийка 
блъсна кола на 
бензиностанция

61-годишна бургазлий-
ка е прекарала една нощ в 
ареста заради пътен инци-
дент, съобщиха от прес-
центъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Служители от „Пътна 
полиция“ се отзовали на 
сигнал за катастрофа с 
материални щети, възник-
нала в района на бензи-
ностанция, разположена 
на булевард „Захари 
Стоянов“ в бургаския ком-
плекс „Меден рудник“. 
Установено е, че 61-го-
дишната жена с 
„Мицубиши Спейстар“ при 
влизане в бензиностан-
ция е блъснала паркирано 
„ П е ж о  3 0 7 “ . 
Бургазлийката е тествана 
за употреба на алкохол, 
като дрегерът е отчел 1.37 
промила. Взета й е кръв за 
химичен анализ. 

спипаха 
сливналия, 
измамил 
пенсионерка 
в „Зорница“

34-годишен криминал-
но проявен сливналия е 
задържан за извършване 
на парична измама, съоб-
щиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Той измамил 
71-годишна бургазлийка – 
касиер на вход в бл. 25 в 
бургаския комплекс 
„Зорница“. Мъжът заблу-
дил възрастната жена, 
като се представил за слу-
жител към фирма, извърш-
ваща ремонтни дейности. 
Пенсионерката заплатила 
предварително сумата от 
252 лв., за да ангажира 
фирмата, като мъжът взел 
парите и не стартирал 
изпълнение на строител-
но-ремонтните дейности, 
за които му е платено. 
Работата по случая про-
дължава от служители на 
Пето районно управление 
– Бургас.

„Черноморски фар“

Общинските лечебни за-
ведения в Бургас разкриха 
пунктове за тестване и ди-
агностика на лица за нали-
чие на болестта COVID-19. 
Изследванията не се за-
плащат и се извършват с 
бързи антигенни тестове, 
отчитащи вируса SARS-
CoV-2, който причинява за-
боляването. 

„По този начин искаме да 
предоставим по-лесен, 
бърз и безплатен достъп на 
хората в Бургас, които вече 
ще могат без притеснение 
и забавяне да проверяват 
здравословното си състоя-
ние“, заяви кметът Димитър 
Николов. 

Всеки гражданин, който 
има съмнение за наличие 
на коронавирусна инфек-
ция, може да посети едно 
от четирите общински ле-

чебни заведения – „Диаг-
ностично-консултативен 
център I“, „Диагностично-
консултативен център II“, 
„Медицински център I“ и 
„Медицински център II“.

В тях вече работят пун-
ктове за безплатно тества-
не за коронавирус и всеки 
може да провери здраво-
словното си състояние, а 
при положителен резултат 
да вземе навременни мер-
ки за лечение. 

Решението за откриване 
на пунктовете за безплатно 
тестване за COVID-19 в об-
щинските ДКЦ-та и меди-
цински центрове бе взето в 
края на миналата седмица, 
след заседанието на об-
щинския противоепидеми-
чен щаб, а резултатите от 
тези изследвания ще се 
качват в Националната ин-
формационна система за 
борба с COVID-19.

Безплатни тестове за 
COVID-19 в общинските 

лечебни заведения

Дона митеВа

Да се включи районът 
на Странджа в програми-
те за възстановяване и 
профилактика на хора, 
прeкарали COVID-19 и по 
този начин да се възроди 
климатолечението в 
Странджа чрез реализа-
ция на общи регионални 
туристически програми за 
активен здравен и приро-
ден туризъм целогодишно. 
С такава идея излизат 
представителите на турис-
тическия бранш от реги-
она. Зад нея застават асо-
циация „Рафаел-инфо, кул-
тура и туризъм“, Бургаска-
та регионална туристиче-
ска асоциация, туристиче-
ската камара в Примор-
ско. Очаква се идеята да 
бъде подкрепена и от об-
щините Малко Търново, 
Царево, Приморско, Со-
зопол и Средец.

Писмо, изпратено до 
проф. Костадин Ангелов, 
министър на здравеопаз-
ването, и до вицепремие-
ра и министър на туризма 
Марияна Николова, изла-
га мотивите за това пред-
ложение. А повод е обяве-
ната „Постковид програма 
за консултиране и рехаби-
литация на пациенти пре-

боледували COVID-19“. 
„Това е район с доказа-

но най-силно лечебно въз-
действие и профилактика 
при белодробни заболява-
ния, астми и дихателни 
проблеми. Той е добре по-
знат на нашите учени, ле-
кари и специалисти още 
по социалистическо вре-
ме. Районът е изследван 
дори и от чужди учени, за 
което има страници с нау-
чен материал“, се казва в 
изложението. 

Поради липсата на са-
наториуми в Странджа, се 
предлага да се регламен-
тира и даде достъп на оп-
ределени подходящи мес-
та за настаняване в райо-
на, в които да се провеж-
да както настаняването, 
изхранването, така и съот-
ветните процедури, опре-
делени за лечение, профи-
лактика и рехабилитация, 
финансирани със сред-
ства от Здравна каса.

От бранша са готови да 
представят такива места, 
които могат да се използ-
ват в района и разпола-
гат с нужните условия и 
допълнителни средства, 
които да осигуряват не 
само настаняване, но и 
съответните програми 
препоръчани от медицин-

ските лица при провеж-
дане на  профилактични-
те или възстановителни 
процеси.

„Това ще даде много 
възможности на хората, 
търсещи следлечебна про-
филактика за посещения 
на района. Ще възвърне 
някогашната слава на ле-
чебните свойства на въз-
духа, ще допринесе много 
за заетостта в Странджа, 
както и за  цялата местна 
икономика, която и преди 
пандемията бе в неми-
лост“, коментира Вален-
тин Атанасов от „Рафаел-
инфо, култура и туризъм“, 
подчертавайки, че затова 
е и настояването районът 
да бъде включен официал-
но към вече представени-
те програми и здравни пъ-
теки, а дори и да се доба-
ви като нова възможност 
за възстановяване и про-
филактика чрез климато-
лечение. 

За нуждите от медицин-
ски лица вносителите на 
писмото предлагат  да бъ-
дат ангажирани лекарите 
в общините, които да ко-
ординират и наблюдават 
съответните програми и 
направления, дадени от 
лекуващия или личен ле-
кар. 

Да се възстанови 
климатолечението в Странджа

михаил коЛеВ

„Рамката за Бюджет 
2021 в община Руен вече е 
изготвена“, заяви пред 
вестник „Черноморски 
фар“ кметът Исмаил Ос-
ман. Предвидено е при-
ходната част да бъде 
31 400 000 лева, а също 
толкова средства община-
та е заделила и за разхо-
ди. 3 млн. лева е стойност-
та на капиталовите разхо-
ди, като тези пари ще бъ-
дат разпределени за всич-
ки населени места в Руен-
ска община. 

„Това е един баланси-
ран бюджет. Откакто аз 
съм кмет, се стремим да 
не надвишаваме нашите 
разходи спрямо приходи-
те, за да сме финансово 

стабилни. При из-
готвянето на 
всеки годишен 
бюджет винаги 
е трудно, но се-
га нещата са 
още по-слож-
ни, предвид 
пандемичната 
обстановка. Об-
щината е с 39 на-
селени места и 
навсякъде 

трябва да отделим 
пари. Трудно е, но 
се справяме“, ка-
за още Осман.

Бюджет 2021 
за община Руен 
ще е рекорден 
като размер, 
надминавайки 
миналогодишния, 

който бе на стой-
ност 29 млн. ле-

ва.

Приоритет през тази го-
дина ще бъде образовани-
ето, като за него са отде-
лени 17 млн. лева, което е 
с 2 млн. лева повече от 
предходната година в този 
ресор.

За спорта в Руен са за-
делени 60 000 лева през 
2021 година. Тези пари ще 
отидат в гордостта на об-
щината – клубът по борба, 
както и футболните тимове 
от селата, играещи в об-
ластните групи.

„Инфраструктурата съ-
що е сред основните зве-
на, за които ще се отделят 
средства. Предвидени са 
пари за ремонт на пътните 
отсечки, които са в най-
лошо състояние“, каза 
още кметът на община Ру-
ен. Това са Планиница - 

Рупча, Соколец - Караве-
льово, Топчийско - Мре-
жичко, Дъскотна - Заимче-
во, Сини рид - Рудина - 
Рожден. 

При всяка възможност 
общината ще кандидат-
ства за одобряване на 
проекти. При последния 
такъв благодарение на фи-
нансите от проект „Краси-
ва България“ в село Добра 
поляна ще бъде извърше-
но саниране на детската 
градина и кметството. По-
ловината от финансиране-
то е държавно, а останала-
та част – общинско.

Бюджет 2021 на община 
Руен трябва да бъде офи-
циално гласуван в края на 
февруари, като предстои 
общинският председател 
да насрочи дата. 

Бюджет 2021 на община Руен - 
балансиран и стабилен

Исмаил Осман, кмет на община Руен

Едно от най-подходящите места за възстановяване и профилактика е Стран-
джа и сертифицираният за това район на Малко Търново

„Черноморски 
фар“

На 19 февруари 
2021 година се на-
вършват 148 години 
от гибелта на Васил 
Левски - Апостола 
на българската сво-
бода. Делата, био-
графията му и него-
вата саможертва в 
името на родината 
го превърнаха в на-
ционален герой, 
пример за подра-
жание днес и зави-
наги. 

По този тъжен 
повод днес от 11:30 
часа, пред памет-
ника на Апостола в 
Морската градина 
на Бургас ще бъде 
отслужена заупокойна мо-
литва и отдадена почит 

към паметта на българ-
ския революционер и па-
триот.

Бургас свежда глава 
пред паметта на Левски



Георги РУСИНОВ

Без много дебати по 
Бюджет 2021 на Община 
Бургас преминаха по-
стоянните комисии към 
Общински съвет – Бургас. 
С изключение на няколко 
конкретни питания от об-
щински съветници по те-
мите за образованието, 
финансиране на НПО-та, 
инфраструктура и еколо-
гия, нямаше много въпро-
си около бюджета на об-
щината за следващата го-
дина. Директорът на ди-
рекция „Бюджет и финан-
си“ Златина Караиванова 
представяше по комиси-
ите най-основното и ва-
жното от това, за което 
ще се харчат пари през 
тази година. Всяка годи-
на различните бюджети 
на администрацията на 
Димитър Николов са под 
дадено мото. Тази годи-
на то е „Възстановяване 
с грижа за хората“.

В условията на здрав-
на и финансова криза 
кметът предлага една де-
тайлно обмислена рамка. 
Акцентът е върху актуал-
ните проблеми на хората, 
предизвикани от отраже-
нието на COVID-19 върху 
всички аспекти на нашия 
живот. Но този вариант 
на Бюджет 2021 позволя-

ва на Бургас да не спи-
ра, а да продължи сво-
ето развитие. 323 мили-
она лева е неговата фи-
нансова рамка. От тях 47 
милиона са средствата 
по европейски проекти. 
26 милиона е преходният 
остатък, който е форми-
ран от целеви средства. 
Тези целеви средства не 
са били изхарчени през 
изминалата 2020-а, за-
това през 2021-ва същи-
те дейности, за които са 
били предназначени, ще 
се финансират. 

„2021-ва ще е година на 
възстановяване, каквото 
е и мотото на бюджета. 
В условията на финансо-
ва и здравна криза няма 
как то да е друго. Това е 
един необичаен бюджет. 
Както 2020-а беше трудна, 
така и на този етап 2021-
ва, изглежда, ще е такава, 
колкото и да ни се иска 
да е по-оптимистична. 
Подходът при изготвянето 
на бюджета е консервати-
вен, реалистичен и балан-
сиран. Основната му цел 
е да гарантира добро об-
разование, здравеопаз-
ване, социална полити-
ка. Индустриалното раз-
витие на града е сред ва-
жните цели. Когато пра-
вихме този бюджет ни бе 
трудно, че ще е труден, 

защото бе нужен анализ. 
Имахме два варианта на 
подход. По-лесният бе 
да увеличим данъците на 
бургазлии. Доста общини 
преминаха към компенса-
ция на намалените прихо-
ди с увеличаване на мест-
ните данъци и такси. По-
трудният начин, който ние 
избрахме, бе да оптими-
зираме разходите“, зая-
ви Караиванова. 

В  действителност 

Община Бургас започна 
съкращаване на адми-
нистрацията, преобразу-
ване и оптимизиране на 
отдели, с цел да намали 
разходите. 

В а ж н о  с п о р е д 
Караиванова е, че об-
щината е предвидила до-
пълнителни разходи при 
нужда заради COVID-19 
при евентуален нов пик 
на заболеваемостта. По 
време на Комисията по 

социални дейности д-р 
Борис Ангелов, който е 
председател на комиси-
ята, също акцентира вър-
ху тази част и заяви, че е 
удовлетворен. В бюдже-
та влизат и средства за 
финализирането на идей-
ния проект за изгражда-
не на детска болница в 
Бургас. 

Караиванова продъл-
жи, че през тази година 
ще бъдат изградени до-
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Без много дебати по  

40 000 лева ще има пове-
че в Бюджет 2021 на Община 
Бургас в перото за реали-
зиране на малки благоус-
тройствени проекти. Това 
предложи председателят на 
Общински съвет – Бургас 
проф. Севдалина Турманова 
в Комисията по устройство на 
територията. Тя отбеляза, че 
Общината всяка година заде-
ля фонд от 70 000 лева.

„Миналата година са ус-
воени около 41 000 от тях за 
шест обекта. Това са меж-
дублокови пространства, 
детски площадки, дворът на 
Морското училище“, обясни 
Турманова.

Предложението й бе прието 
от комисията и ще залегне в 
предложенията, които общин-
ските съветници ще гласуват 
на сесията.

ВиК-Бургас ще внесе ин-
вестиционната си програ-
ма за областта до края на 
март. Това заяви по време на 
Комисията по икономика за-
местник-кметът по строител-
ство инж. Чанка Коралска. 
Георги Маринчев попита дали 
има яснота кога водоразпре-
делителното дружество ще ре-
монтира подземната инфра-
структура по редица бурга-
ски улици.

„Имаме отговор от област-
ния управител, че ще свика в 
първия удобен момент ВиК-
асоциацията. Изчаква се дру-
жеството да внесе подробна-
та си инвестиционна програ-
ма, което трябва да стане до 
края на март. През април ще 
разберем какво предвиждат 

за Бургас и дали ще има нужда 
да настояваме за ремонти на 
нашите улици. Но ВиК-Бургас 
все пак обслужва и останали-
те общини в областта. Важно е 
да знаем ще подменят ли ин-
фраструктура в Бургас, за да 
можем след това ние като ад-
министрация да започнем над-
земните ремонти на улиците“, 
заяви Коралска.

В същата комисия Констан-
тин Бачийски коментира ис-
кания за ремонти на улици 
в Българово и попита дали 
има предвидени за там сред-
ства. Отговорено му бе, че чак 
след като се приеме бюдже-
та, средствата за ремонти се 
разпределят, като тези с най-
голяма необходимост са при-
оритетни.

Икономисти сред общин-
ските съветници похвали-
ха администрацията за бю-
джета по време на комиси-
ите към Общински съвет. В 
тази по икономика ласкаво 
се изказа младият Тодор 
Йосифов. 

Според него Бюджет 2021 
има много добра макрорам-
ка, и то особено в услови-
ята на криза, което е дос-
та трудно.

„Бюджетът е стабилен, а 
на нас сега ни трябва устой-
чивост. Виждаме, че всяко 
едно от звената е подсигу-
рено и има не по-малко за-
ложени средства от предни-
те години. Прави ми впечат-
ление, че са заложени сред-
ства за развитие на ико-
номиката. Разширяването 
на индустриалните зони е 
само плюс в тази посока. 
В Северната почти са свър-
шили свободните места за-
ради интереса на инвести-
тори. Разширява се и тази в 
Меден рудник. Заложени са 
и други средства, които ще 
доведат до по-добри усло-
вия за инвеститорите през 
2021-ва. Това работи успеш-
но от години“, каза замест-

ник-председателят на ко-
мисията.

По време на заседанието 
й председателят Константин 
Бачийски имаше въпроси, 
свързани с екологията и 
ремонти на улици. Той зая-
ви, че е получил много сиг-
нали, че новите контейнери 
били далеч от домовете на 
хората и посочи, че трябва 
да се помисли в тази посо-
ка. Новите съдове в дейст-
вителност обикновено са 
пред блоковете, в близост 
до пътните артерии, но това 
е така, тъй като техниката, 
която събира боклука, е по-
голяма и работи без допъл-
нителни хора. т

П р е д с е д а т е л я т  н а 
Комисията по бюджет и фи-
нанси Красимира Маркович 
определи Бюджет 2021 като 
много добре стегнат и фоку-
сиран върху здравеопазва-
нето и социалната политика. 
Маркович посочи, че пред-
видените средства за евен-
туален пик на коронавиру-
са са много важни и добре 
предвидени. 

Колегата й в комисия-
та Станимир Апостолов на 
свой ред заяви, че това е 

възможен и адекватен в об-
становката бюджет.

„Благодарение на консер-
вативния метод, по който е 
подготвен, бяха посрещна-
ти много извънредни нужди 
във връзка с пандемията. 
Видяхме, че когато се пла-
нира добре, имаме и добри 
резултати, както през мина-
лото лято, когато в града се 
проведоха доста фестивали. 
Бюджет 2020 успя да издър-
жи на натиска, благодаре-
ние точно на това, че е раз-
четен както трябва. Сигурен 
съм, че и този за 2021-ва ще 
издържи“, каза той.

Подкрепен бе Апостолов 
и от Николай Стоянов, кой-
то също поздрави админи-
страцията за бюджета.

„Важно е, че намалени-
те приходи няма да бъдат 
възстановявани за сметка 
на гражданите. Няма да се 
увеличават данъци и такси. 
В момент на криза този бю-
джет е насочен към здра-
веопазването и социалната 
политика, образованието. В 
същото време е хубаво, че 
не са забравени и останали-
те важни пера като инфра-
структурата например.

Бюджетът трябваше да се приеме в зала, но COVID обстановката изпрати деба-
тите онлайн

ВиК-Бургас започна ремонти по улица „Климент Охридски“

ВиК-Бургас внася инвестиционната си програма до края на март

Председателят на Общински съвет – Бургас проф. 
Севдалина Турманова предложи повече пари за мал-
ки проекти

40 000 лева повече за малки 
благоустройствени проекти

Икономисти похвалиха 
администрацията
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Общинските съветници  
се пазят и загряват за сесията



пълнителни корпуси към 
две бургаски училища 
– „Кирил и Методий“ и 
Компютърната гимназия. 
Нов корпус ще се проекти-
ра и за Математическата 
гимназия. Акцент през 
2021-ва ще е и изгражда-
нето на три нови детски 
градини в града, за да по-
крият исканията на бур-
гаските родители. Ще се 
реновират спортни пло-
щадки, продължава и тре-
тият етап на програмата 
„Първокласно начало“.

В сферата на социал-
ните дейности община-
та може да се похвали, 
че ще има 100 броя по-
вече потребители на до-
машния социален пат-

ронаж. Център за хора с 
увреждания ще започне 
работа през тази година. 
Личните асистенти в об-
щината ще се увеличат 
от 450 на 700. Променени 
са и изискванията. Право 
ще имат вече хора с ин-
валидност 70% и наго-
ре. Продължават инвес-
тициите и в програмите 
за топъл обяд и достъп-
на среда. 

По отношение на инфра-
структурата Караиванова 
заяви, че е отделен дос-
татъчен ресурс за про-
грамата „Моят квартал, 
моят град“, в която бур-
газлии участват със свои 
проекти за финансиране 
от Община Бургас. 

„През 2020-а заради 
проблемите покрай ко-
ронавируса не можахме 
да реализираме всички 
заявления. През тази го-
дина обаче ще го напра-
вим, плюс тези, които те-
първа ще получаваме“, 
поясни тя.

Общинските съветници 
на БСП гласуваха против 
Бюджет 2021 в различни-
те заседания на комиси-
ите. Най-вероятно основ-
ни изказвания в зала ще 
има, както от тяхна стра-
на, така и от управлява-
щото мнозинство от ГЕРБ. 
Ще стане ясна и позици-
ята на останалата опо-
зиция в местния парла-
мент.
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бюджета на Бургас в комисиите

„ДИАГНОСТИЧНО-КОНСУЛТАТИВЕН ЦЕНТЪР II – 
 БУРГАС ” ЕООД – ГР. БУРГАС

ЗАПОВЕД № 17/16.02.2021 година

На основание чл.13,т.6 и чл.18, ал.2 от Наредба за ус-
ловията и реда за упражняване правата на собственост в 
търговски дружества, участието в граждански дружества и 
сключването на договори за съвместна дейност от Община 
Бургас във връзка с чл.57, ал.2, чл.59, Раздел ІІ и Раздел 
ІV от Наредба за придобиване, управление и разпорежда-
не с общински имоти и вещи

ОТКРИВАМ:
Процедура по провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за отдаване под наем, за срок от 3 /три/ го-
дини на следните недвижими имоти:

ЛЕКАРСКИ КАБИНЕТ № П2, с площ от 13.50 кв. м., 
ЛЕКАРСКИ КАБИНЕТ № П3 с площ от 12.80 кв. м.; 
ЛЕКАРСКИ КАБИНЕТ № П4 с площ от 12.80 кв. м. и 
ЛЕКАРСКИ КАБИНЕТ № П5 с площ от 12.54 кв. м., 

всички находящи се в приземния етаж, северно крило на 
триетажната масивна сграда с административен адрес: бул. 
“Демокрация“ №94, цялата с площ от 877,5 кв.м., при гра-
ници на сградата: изток – бул. “Демокрация“, запад – въ-
трешен двор, север – “Бурмедика“ ЕООД – гр. Бургас., юг – 
“Специализирана болница за активно лечение по пневмо-
фтизиатрични заболявания със стационар Бургас“ ЕООД, 
собственост на “ДКЦ ІІ-Бургас“ ЕООД – гр. Бургас.  

Обектите ще се ползват като лекарски кабинети по кож-
ни и венерически болести.

1. Начална тръжна цена: 
- за лекарски кабинет № П2 - месечна наемна цена в 

размер на 225.00 /двеста двадесет и пет/ лева, с ДДС;
 - за лекарски кабинет № П3 - месечна наемна цена в 

размер на 213.00 /двеста и тринадесет/ лева, с ДДС;
 - за лекарски кабинет № П4 - месечна наемна цена в 

размер на 213.00 /двеста и тринадесет/ лева, с ДДС;
 - за лекарски кабинет № П5 - месечна наемна цена в 

размер на 209.00 /двеста и девет/ лева, с ДДС;
2. Стъпка за наддаване:
- за лекарски кабинет № П2, определена в размер на 1 

/едно/ на сто от началната тръжна цена, а именно: 2,25 лева 
(два лева и двадесет и пет стотинки) с включен ДДС.

- за лекарски кабинет № П3, определена в размер на 
1 /едно/ на сто от началната тръжна цена, а именно: 2,13 
лева (два лева и тринадесет стотинки) с включен ДДС.

- за лекарски кабинет № П4, определена в размер на 

1 /едно/ на сто от началната тръжна цена, а именно: 2,13 
лева (два лева и тринадесет стотинки) с включен ДДС.

- за лекарски кабинет № П5, определена в размер на 
1 /едно/ на сто от началната тръжна цена, а именно: 2,09 
лева (два лева и девет стотинки) с включен ДДС.

3. Изисквания към кандидатите: Физическо или юри-
дическо лице, регистрирано като търговец по българско-
то законодателство или по законодателството на държава 
членка на Европейския съюз; Да няма парични задълже-
ния към държавата по смисъла на чл.162, ал.2 от Данъч-
но-осигурителен процесуален кодекс, установени с влязъл 
в сила акт на компетентен орган, освен ако не е допусна-
то разсрочване или отсрочване на задълженията, както и 
задължения към Община Бургас; Да не е в производство 
по несъстоятелност или ликвидация; Кандидатът да разпо-
лага с документ, доказващ, че притежава висше медицин-
ско образование, с придобита специалност „Кожни и ве-
нерически болести“, да притежава договор с НЗОК и до-
кумент, удостоверяващ членството му в БЛС. 

4. Критерии и метод за оценка на предложенията: 
„Най-висока предложена месечна наемна цена”  в 

лева, с включен ДДС
5. Документи, които задължително следва да се съ-

държат в офертата за участие в публичен търг с тай-
но наддаване:

5.1. Заявление за участие в тръжната процедура – по об-
разец, изготвен от управителя на „ДКЦ ІІ  - Бургас” ЕООД;

5.2. Декларация за приемане условията на търга и всич-
ки клаузи на проекто-договора за наем - по образец изгот-
вен от управителя на „ДКЦ ІІ – Бургас” ЕООД;

5.3. Оригинал на документи за внесен депозит за учас-
тие и за закупена тръжна документация;

5.4. Удостоверение за актуално правно състояние на 
кандидата, в оригинал или нотариално заверено копие, с 
дата на издаване не по-рано от един месец преди подава-
не на офертата. В случай, че кандидатът е вписан в тър-
говския регистър, същият е достатъчно да  посочи ЕИК на 
кандидата. 

5.5.  Декларация (свободен текст), че кандидата няма 
задължения по смисъла на чл.162, ал.2 от Данъчно-осигу-
рителен процесуален кодекс, установени с влязъл в сила 
акт на компетентен орган, освен ако не е допуснато раз-
срочване или отсрочване на задълженията.

Преди сключване на договора, обявеният за спечелил 
търга представя оригинал на документ, издаден от съот-
ветните компетентни органи, за удостоверяване липса-
та на задължения по смисъла на чл.87, ал.6 от Данъч-
но – осигурителния процесуален кодекс. 

5.6. Декларация (свободен текст), че кандидата няма за-
дължения към Община Бургас, както и такива по неизпла-
тени задължения по договори със същата. 

Преди сключване на договора, обявеният за спече-
лил търга представя оригинал на документ за липсата 
на задължения към Община Бургас. 

5.7. Декларация от кандидата (свободен текст), че пода-
дената от същия оферта ще бъде със срок на валидност от 
90 (деветдесет) календарни дни от нейното депозиране. 

5.8. Декларация (свободен текст) за направен оглед на 
обекта, предмет на публичния търг.

5.9. Документ, доказващ, че кандидата притежава ви-
сше медицинско образование, с придобита специалност 
„Кожни и венерически болести“. Представя се заверено 
копие на диплома.

5.10. Документ, доказващ, че кандидата има сключен до-
говор с НЗОК. Представя се заверено копие на договора.

5.11. Заверено копие на документ, удостоверяващ член-
ството на кандидата в БЛС.

5.12. Наддавателно предложение, представляващо по-
сочване на началната тръжна цена и броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде увеличена. /
посочената месечна наемна цена следва да бъде в лева, 
с включен ДДС/;   

Този документ следва да се постави в отделен за-
печатан непрозрачен плик, с надпис “НАДДАВАТЕЛ-
НО ПРЕДЛОЖЕНИЕ”, подписан и надписан от кандида-
та с посочване на имената му, както и обекта, за кой-
то кандидатства, 

5.13. Заверено пълномощно, когато предложението се 
подава от пълномощник.

Всички приложени в офертата копия на документи, за 
които не е посочен начин на заверка, трябва да бъдат по-
дписани, съответно заверени с „Вярно с оригинала” от ли-
цето, представляващо кандидата.

6. Търга ще се проведе от комисия, в състав от пе-
тима души – председател и четирима членове, едини-
ят от които правоспособен юрист.

7. Депозита за участие в тръжната процедура е, как-
то следва: 

- за лекарски кабинет № П2 - в размер на 675.00 /
шестстотин седемдесет и пет/ лева, с ДДС;

 - за лекарски кабинет № П3 - в размер на 639.00 /
шестстотин тридесет и девет/ лева, с ДДС;

 - за лекарски кабинет № П4 - в размер на 639.00 /
шестстотин тридесет и девет/ лева, с ДДС;

 - за лекарски кабинет № П5 - в размер на 627.00 /
шестстотин двадесет и седем/ лева, с ДДС, платими по бан-

ков път по сметка на “Диагностично-консултативен център 
ІІ” ЕООД – гр. Бургас: ІBAN BG 36TTBB94001508019453, BІC: 
TTBBBG22, “SG – Експресбанк”, клон гр. Бургас.

8. Документацията за участие в тръжната процедура-
та се закупува от счетоводството на „Диагностично-консул-
тативен център ІІ – Бургас” ЕООД /гр. Бургас, бул. “Демо-
крация” №94, ет.3, стая №316/, всеки работен ден,  счи-
тано от датата на публикуване на заповедта за откриване 
на публичния търг с тайно наддаване, от 14,00 до 16.00 
часа. Цената на документацията за участие в процедурата 
е в размер на 30 /тридесет/ лева, с включен ДДС.

9. Офертите за участие в публичния търг с тайно над-
даване се подават от кандидатите в срок до 08.03.2021г. 
включително, считано от датата на публикуване в  поне 
един местен ежедневник, на съобщение за търга с мини-
мално съдържание, включващо посочените в чл.61 от На-
редба за реда за придобиване, управление и разпореж-
дане с общински имоти и вещи, данни в местен ежеднев-
ник. Съобщение със същото съдържание се поставя и на 
видно място в сградата на „ДКЦ ІІ“ ЕООД в 3-дневен срок 
от издаване на заповедта за откриване на публичния търг 
с тайно наддаване. В случай, че за горепосочения търг не 
са подадени заявления, срокът ще бъде удължен с 14 дни 
със нова заповед. В случай, че след удължаване на сро-
ка, няма подадено нито едно заявление, управителят на 
„ДКЦ ІІ“ ЕООД, въз основа на доклад от председателя на 
тръжната комисия, със заповед насрочва повторен търг, 
с нова начална тръжна цена, намалена с 10% от първона-
чално обявената, като се извършат и съответните коре-
кции в тръжната документация. При провеждане на пов-
торен публичен търг, кандидатите подават нови заявления 
за участие, при спазване изискванията, посочени в запо-
ведта за повторния търг.    

10. Оглед на обекта, предмет на търга може да бъде из-
вършен всеки работен ден, считано от датата на публи-
куване на съобщение за откриване на публичния търг, до 
изтичане на крайния срок за подаване на заявленията, от 
10,00 до 11,00 часа, след представяне на документ за за-
купена тръжна документация. 

11. Търга ще се проведе на 09.03.2021г., а именно след 
изтичане на срока за подаване на заявления, от 12,00 
часа, в сградата на „Диагностично-консултативен цен-
тър ІІ- Бургас” ЕООД– гр. Бургас, ул. „Демокрация” №94, 
ет.3, стая №310.

“ДКЦ ІІ – БУРГАС” ЕООД 
УПРАВИТЕЛ:
/д-р ИЛКА БАЕВА/

Сградата на бившето кметство в село 
Маринка да бъде ремонтирана, за да може 
там да се помещава аптека. Това предло-
жи по време на Комисиите по здравеопаз-
ване и социални дейности председателят на 
Общински съвет – Бургас проф. Севдалина 
Турманова. Тя направи предложение в бю-
джета за 2021-ва да залегнат средства до 
15 000 лева за целта.

„Експертите споделиха, че покрай тази 
подписка от местните е обследвана въз-
можността за аптека в селото. Логиката на 
Общината е тя да е в близост до пенсионер-

ския клуб и центъра. Поради липсата на об-
щински сгради там е установено, че сградата 
на бившето кметство е единствената общин-
ска сграда, която става за аптека. Тя обаче 
е в лошо състояние и поради тази причина 
все още не е стартирала тръжна процедура, 
тъй като бъдещият наемател ще има допъл-
нителни разходи“, заяви Турманова.

Колегите й от двете комисии подкрепи-
ха предложението й 15 000 лева да влязат 
в бюджета на общината, сградата да се ре-
монтира и чак тогава да се стартира тръж-
на процедура.

За какво отиват 500 000 
лева от бюджета на Община 
Бургас при 56 НПО-та. 
Това се запитаха общин-
ски съветници по време на 
Комисията по международ-
но сътрудничество. Първа 
темата повдигна Калояна 
Живкова. 

„Защо общината дава 3 хи-
ляди лева за едно НПО, 5 хи-
ляди лева за друго? Хубаво 
е ние като ресорна коми-
сия да ги знаем тези рабо-
ти. Затова смятам, че ще 
е хубаво да получим така-
ва обосновка. Има НПО-та, 
които не знаем каква дей-
ност извършват и трябва да 
знаем за какво ги даваме 
тези средства и за какво са 
кандидатствали – кетъринг 
ли ще предоставят, фести-
вали ли ще правят“, заяви 
Живкова.

Директорът на дирекция 
„Бюджет и финанси“ Златина 
Караиванова и секрета-
рят на общината Божидар 
Кънчев взеха отношение 
по питането. Обясниха, че 
това са различни органи-
зации, с различна дейност. 
Караиванова посочи, че 
средствата са 500 000 лева, 
а една част от НПО-тата не 
работили през локдауните. 
Кънчев пък от своя страна 

добави, че Общината не из-
държа НПО-та, а ги подпома-
га. По-големите суми били за 
родителски организации за 
деца с увреждания.

„Самите родители участ-
ват в администрирането 
на процеса и обгрижване-
то на децата, така донякъ-
де те подпомагат и нас“, 
каза той.

Стоян Коларов се учуди, 
че средствата отиват при 56 
организации, а в регистъра 

на сайта на Общината били 
регистрирани 28. 

Членовете на комисията 
се обединиха около иска-
нето на Калояна Живкова 
за предоставяне на инфор-
мация за какво са кандидат-
ствали различните организа-
ции и за какво администра-
цията предлага те да бъдат 
дофинансирани. Справката 
те поискаха да получат до 
сесията на Общински съвет 
– Бургас.

Калояна Живкова изиска информация от админи-
страцията, свързана с парите за НПО-та

Реновирането на сградата на Спортното 
училище в Бургас трябва да се случи през 
тази година. Това заяви заместник-кме-
тът по образование Йорданка Ананиева. 
В ресорната комисия към Общински съ-
вет – Бургас Манол Тодоров попита за 
какво са предвидени 150 000 лева в перо 
„Образование“, които касаят школото. 

„Предвиденото реновиране на сграда-
та е от миналата година, а тези средства 
са заделени оттогава, но не можаха да 
се използват. Министерството на спор-

та е спечелило проект за цялостно сани-
ране на училището. Ние поемаме нашия 
дял за общинското училище, което се на-
мира в същата сграда. Иначе останали-
те средства ще са национални. В момен-
та се изчаква да се обяви обществената 
поръчка по избор на изпълнител“, обяс-
ни Ананиева.

Тодоров се интересуваше и от 30 000 
лева, които са предвидени за програма 
„Уча в Бургас“. Общинският съветник по-
иска да му се обясни какво представля-
ва тя.

„Този проект предвижда направата на 
платформа за промотиране на добрите 
практики на образованието в Бургас като 
се започне от детските градини, мине се 
през основните училища и гимназиите и 
стигнем до университетите. Целта е да 
може младите хора да се информират за 
различните възможности за образование 
в града. Стартираме тази програма, като 
поискахме от висшите училища да посо-
чат кои са специалностите, които биха ис-
кали да промотират чрез платформата. 
Бургас се превърна в един от водещите 
градове в сферата „Образование“. Освен 
тази имаме и други програми. Тази годи-
на сме заделили средства за развитие на 
специалността „Медицина“. Ще се оборуд-
ват нови лаборатории с цел привличане 
на студенти в специалността“, заяви за-
местник-кметът.

Общината ще дофинансира 
санирането на Спортното училище

Манол Тодоров се заинтересува от 
ремонта на Спортното училище

За какво отиват 500 000 лева при НПО-та

Бившето кметство в Маринка 
евентуално става аптека



Съветници питат, 
администрацията отговаря

 

 

„Черноморски фар“

С помощта на специален ро-
бот за подводни изследвания 
Община Бургас и университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ ще 
извършат мащабно проучване 
на екологичното състояние на 
Бургаския залив.

Изследването ще се реали-
зира в рамките на проект „По-
вишаване на знанията за мор-
ската околна среда за устой-
чиво управление на морските 
ресурси и постигане целите на 
син растеж“, по който ще бъде 
осигурен апаратът.

За закупуването на специ-
ализирания робот ще бъде обя-
вена обществена поръчка, ка-
то очакванията са апаратът да 
бъде доставен в рамките на 
половин година. Той ще се из-
ползва за научна и изследова-

телска дейност от университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“.

Роботът ще бъде управляван 
дистанционно от оператор. Ще 
може да се потапя на дълбочи-
на до 30 метра, като по този 
начин ще се извършва засне-
мане на морското дъно в опре-
делените 6 полигона в Бурга-
ския залив.

По време на подводните из-
следвания ще бъде събрана 
възможно най-много информа-
ция за състоянието на морска-
та околна среда и намиращите 
се в нея отпадъци както на по-
върхността, така и на дъното.

Заснетите от робота кадри с 
отпадъци ще бъдат анализира-
ни от специалисти в областта 
на екологията и морското де-
ло. Ако се установи наличие на 
отпадъци с по-големи размери, 
ще бъдат използвани водолаз-

ни екипи за изследването им 
на място и при възможност ще 
се изваждат от водата.

По този начин ще се постиг-
не двоен ефект. От една стра-
на, ще се придобие пълна ин-
формация за вида и състояни-
ето на плаващите и отложени-
те по морското дъно отпадъци. 
От друга страна, ще се пред-
приемат необходимите дей-
ности за тяхното почистване, 
което ще допринесе за подо-
бряване на околната среда.

Разработването на научната 
база данни за състоянието на 
Бургаския залив в зоните със 
силно влияние на човешката 
дейност ще бъде основа за из-
работването на стратегии за 
намаляване на замърсяването 
и опазването на природните 
ресурси.

Опазването на морската 

среда чрез изпълнението на 
различни мерки е част от стра-
тегията на Община Бургас за 
подобряване на биоразноо-
бразието по Южното Черномо-
рие и постигането на т. нар. 
„син растеж“. 

Като част от мерките за упра-
вление на човешкото въздейст-
вие върху морската околна сре-
да, университет "Проф. д-р Асен 
Златаров" ще разкрие нова дис-
циплина "Полимерни замърси-
тели в морска среда" към магис-
търски програми „Екология и 
опазване на околната среда”, 
„Екология и екологичен менидж-
мънт” и „Технология на матери-
алите и материалознание". Съз-
даването на дисциплината е об-
вързано с анализа и класифика-
цията на полимери в морските 
води и провеждането на сезо-
нен мониторинг.

Резултатите от направените 
подводни изследвания ще бъ-
дат представени на научна 
екоконференция и две събития 
тип "научно кафене", в които 
ще участват учени, представи-
тели на бизнеса и местната 
общност. По време на дискуси-
ите ще се обсъдят различни 
идеи за опазването на природ-
ните ресурси.

Освен изследването на мор-
ските води, ще бъде разрабо-
тен "син етикет". Знакът ще се 
поставя на заведение, което 
се е включило в инициативата 

за намаляване на полимерни-
те отпадъци и не предлага 
пластмаса за еднократна упо-
треба като бутилки, сламки, 
чаши и прибори.

Проектът „Повишаване на 
знанията за морската околна 
среда за устойчиво управле-
ние на морските ресурси и по-
стигане целите на син растеж“ 
се финансира по Програма за 
морско дело и рибарство 2014 
– 2020 г., ДБФП №BG14MFOP001-
6.004-0007-C01/МДР-ИР-01-
237/14.12.2020 г., продължител-
ност - 24 месеца.

Робот ще проучва 
морското дъно

Чф
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Ще се потопи до 30 метра под водата в залива 



На 14 януари 2021 г. в 
сайта на Община Айтос 
беше публикуван проект 
за Наредба ЗА ОПРЕДЕ-
ЛЯНЕ И АДМИНИСТРИ-
РАНЕ НА МЕСТНИТЕ 
ТАКСИ И ЦЕНИ НА УСЛУ-
ГИ НА ТЕРИТОРИЯТА НА 
ОБЩИНА АЙТОС. Проек-
тът ще бъде дебатиран и 
гасуван на февруарското 
заседание на Общински 
съвет - Айтос. За родите-
лите е важно да знаят, че 
в Раздел ІІІ на проекта за 
Наредба, в частта ТАКСИ 
ЗА ДЕТСКИ ЯСЛИ, ДЕТ-
СКИ ГРАДИНИ има про-
мени и допълнения, свър-
зани с деца на социално 
слаби семейства и с де-
цата, за които предучи-
лищното образование е 
задължително - 5- и 6-го-
дишните.

Всички детски гради-
ни в община Айтос рабо-
тят по национален проект 
“Активно приобщаване в 
системата на предучи-
лищното и училищно об-
разование“, осъществя-
ван с финансовата под-
крепа на Оперативна 
програма „Наука и обра-
зование за интелигентен 
растеж 2014-2020“. Вече 
е в сила, а сега се регла-
ментира и в проект за на-
редба, правото на деца-
та от социално слаби се-
мейства, отговарящи на 
съответните критерии по 
този проект, да не запла-
щат такса за посещение 
в детски градини на те-
риторията на общината. 
Важно е да се знае, че 
списъците с децата, ко-
ито отговарят на крите-
риите по проекта, се из-
готвят от държавните ор-
гани, ангажирани с тази 

дейност.
Другата положителна 

промяна в наредбата, ка-
саеща детските градини, 
е свързана с прилагане-
то на Закона за преду-
чилищното и училищното 
образование. Предвиде-
ни са средства за подпо-
магане на дължимите от 
родителите такси за дей-
ностите по храненето на 
децата в задължителна 
предучилищна възраст. 
На практика това озна-
чава, че 5- и 6-годишни-
те деца вече не запла-
щат такса за посещение 
в детските заведения.

Според Чл.29 (1) от На-
редбата, както и досега, 
за ползване на детски 
ясли и детски градини, 
родителите дължат ме-
сечна такса, пропорци-
онално на броя на при-
съствените дни. Общият 
размер на месечната так-
са за целодневни детски 
градини и детски ясли в 
гр. Айтос остава 40 лв., 
за детски градини в села-
та на община Айтос – 30 
лв. Таксата за целоднев-
ни подготвителни групи 
в град Айтос – 30 лв, а за 
целодневни подготвител-
ни групи в селата – 25 лв. 
Таксата, определена за 
полудневни детски гра-
дини е 15 лв. Тези такси 
се отнасят за децата, ко-
ито не са навършили 5 го-
дини, а подлежащите на 
задължително обучение 
деца от полудневни дет-
ски градини не заплащат 
такса, пише още в проек-
та на наредбата. 

За деца с един роди-
тел, с родители студенти 
редовно обучение или с 
родители с намалена тру-

доспособност до 70%, се 
заплаща 50% от таксата. 
Когато две деца от едно 
семейство са приети в 
едно или в различни дет-
ски заведения, за второ-
то дете се заплаща такса 
с намаление в размер на 
50%. Когато децата, кои-
то посещават същото или 
други детски заведения, 
са повече от две в едно 
семейство, за първото 
дете се заплаща такса с 
50% намаление, за вто-
ро - със 75%, а за трето 
и всяко следващо дете не 
се заплаща такса. Трето 
и всяко следващо дете на 
многодетно семейство, 
не заплаща такса, неза-
висимо от това дали пър-
вите две посещават дет-
ска градина. 

За деца близнаци, в 
случаите когато са първи, 
се заплаща за всяко по 
50% от таксата, а в слу-
чаите когато са втори, се 
заплаща за всяко по 25% 
от таксата. Не се запла-
ща таксата за деца, чии-
то родители или единият 
от тях е с намалена тру-
доспособност над 71%, 
сираци, деца на загина-
ли при производствени 
аварии и природни бед-
ствия или при изпълне-
ние на служебен дълг и 
за деца по отношение на 
които е учредено настой-
ничество. Не се заплаща 

таксата за деца с тежки 
хронични заболявания, 
посочени в списък на Ми-
нистерството на здраве-
опазването и за деца с 
тежки хранителни алер-
гии, установени с прото-
коли и епикризи от меди-
цински комисии. 

Не се заплаща такса 
за дните на отсъствие на 
децата, ако родителите 
са уведомили предвари-
телно писмено директо-
ра на детското заведе-
ние, а ако отсъствието е 
поради заболяване – при 
представяне на медицин-
ска бележка от лечебно 
заведение. 
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Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година
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5- и 6-годишните и деца от социално слаби 
семейства - без такса за детска градина 

Ако имате в дома-
кинството си непо-
требни електрически 
уреди, или излязло от 
употреба електронно 
оборудване, мо-
жете да се осво-
бодите от тях лес-
но, при това на-
пълно безплат-
но. 

Услугата се 
предлага от Об-
щина Айтос, съ-
гласно договор, 
сключен с „Ел-
техресурс” АД, 
като част от стра-
тегията й за опаз-
ване на околната 
среда. Мобилни 
екипи на „Елтехре-
сурс” АД организи-
рат събирането от домовете и извозване-
то на излязло от употреба електрическо и 
електронно оборудване  (ИУЕЕО). 

Заявки могат да се подават всеки ра-
ботен ден на единен телефонен но-
мер – 0 800 14 100, или на e-mail: order@

makmetal.eu. Изпълнението 
на заявките е напълно без-

платно за граждани и 
фирми. 

Изхвърлянето на 
подобен тип от-
падъци в контей-
нерите или око-
ло тях е забра-
нено, а нарушите-
лите подлежат на 
санкция. 

Услугата за съ-
биране и извозва-
не на излязло от 
употреба електри-
ческо и електрон-
но оборудване на 
територията на об-
щина Айтос от една 
страна предотвра-
тява струпването на 

отпадъци във и около 
контейнерите и в същото време доприна-
ся за опазване на градската среда от за-
мърсяване.

ОСВОБОДЕТЕ СЕ ОТ НЕНУЖНОТО 
ОБОРУДВАНЕ СЪС ЗАЯВКА НА БЕЗ-
ПЛАТЕН ТЕЛ. 0 800 14 100

Община Айтос предлага 
нова услуга

Събиране и извозване на излязло от употреба електрическо 
и електронно оборудване на територията на община Айтос

На февруарското заседание - 
промени в Наредба за местните 
такси и цени на услугите



Седемнадесетото редов-
но заседание на Общински 
съвет Айтос ще се проведе 
на 25.02.2021 г. (четвъртък) 
от 9.30 часа в Заседателна-
та зала на Община Айтос 
ПРИ СПАЗВАНЕ НА ВСИЧ-
КИ ПРОТИВОЕПИДЕМИЧ-
НИ МЕРКИ. На заседанието 

на Общинския съвет, освен 
общинските съветници, ще 
бъдат допуснати единствено 
представители на Общинска 
администрация Айтос, които 
имат пряко отношение към 
обсъжданите теми в дневния 
ред и служителите от звено-
то по чл. 29а от ЗМСМА. При 

провеждане на заседанието 
стриктно ще бъдат спазени 
предписанията на здравните 
органи за спазване на лична 
дистанция, ползване на за-
щитни средства, дезинфек-
ция и възможност за прове-
тряване на помещенията.
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Дегустация на зехтин или как да усетиш  
испанската култура чрез най-истинския £ аромат... 
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Уважаеми дами и господа общински съветници,
Уважаеми господин Кмет на община Айтос,

С настоящата покана Ви уведомявам, че на осно-
вание чл.23, ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.31, ал.2, т.1 от 
ПОДОСВОА на Община Айтос, свиквам СЕДЕМНАДЕ-
СЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет Айтос, което 
ще се проведе на 25.02.2021 г. (четвъртък) от 9:30 
ч. в заседателната зала на Община Айтос, при след-
ния проект за 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :
1. Предложение с вх.№ ОбС-41/08.02.2021 г. от Ва-

сил Едрев – кмет на Община Айтос, относно упълномо-
щаване на представител на община Айтос за участие в 
извънредно общо събрание на акционерите на „УМБАЛ-
Бургас” АД гр. Бургас и определяне на позиция и ман-
дат по решенията, които следва да се вземат.

2. Предложение с вх.№ ОбС-49/12.02.2021 г. от Ва-
сил Едрев – кмет на Община Айтос, относно упълномо-
щаване на представител на община Айтос за участие в 
редовно общо събрание на Асоциация по ВиК на обо-
собена територия, обслужвана от „Водоснабдяване и 
канализация“ ЕАД гр. Бургас и определяне на позиция 
и мандат по решенията, които следва да се вземат.

3. Предложение с вх.№ ОбС-47/11.02.2021 г. от Ва-
сил Едрев – кмет на Община Айтос, относно продаж-
ба на дружествен дял на съдружник в „Бургасинвест“ 
ООД гр. Бургас.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-73/16.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно при-
емане на План за действие на Община Айтос за 2021 
година в изпълнение на Закона за младежта и Нацио-
налната стратегия за младежта (2010-2020). 

5. Предложение с вх.№ ОбС-66/16.02.2021 г. от Ва-
сил Едрев – кмет на Община Айтос, относно приема-
не на Наредба за изменение и допълнение на Наредба 
за реда за разрешаване поставянето на преместваеми 
обекти на територията на община Айтос.

6. Предложение с вх.№ ОбС-65/15.02.2021 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно при-
емане на Наредба за определяне и администриране 
на местните такси и цени на услуги на територията на 
община Айтос.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-69/16.02.2021 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно издава-
не на запис на заповед от община Айтос в полза на ДФ 
„Земеделие”, обезпечаващ авансово плащане по дого-
вор № BG06RDNP001-7.007-0048-С01 от 14.05.2019 

год. по подмярка 7.2 „Инвестиции в създаването, подо-
бряването или разширяването на всички видове мал-
ка по мащаби инфраструктура” на мярка 7 “Основни 
услуги и обновяване на селата в селските райони” за 
Проект „Спортна площадка № 4 в УПИ – I за спортен 
терен, кв. 50 по плана на гр. Айтос“, сключен между 
Община Айтос и ДФ „Земеделие”.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-68/16.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно из-
даване на запис на заповед от община Айтос в полза 
на ДФ „Земеделие”, обезпечаващ ДДС върху авансово 
плащане по договор № BG06RDNP001-7.007-0048-С01 
от 14.05.2019 год. по подмярка 7.2 „Инвестиции в съз-
даването, подобряването или разширяването на всич-
ки видове малка по мащаби инфраструктура” на мярка 
7 “Основни услуги и обновяване на селата в селските 
райони” за Проект „Спортна площадка № 4 в УПИ – I 
за спортен терен, кв. 50 по плана на гр. Айтос“, склю-
чен между Община Айтос и ДФ „Земеделие”.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-67/16.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно из-
даване на запис на заповед от община Айтос в пол-
за на ДФ „Земеделие”, обезпечаващ авансово плаща-
не по договор № BG06RDNP001-19.226-0001-C01 от 
09.06.2020г. по подмярка 19.2 „Прилагане на опера-
ции в рамките на стратегии за водено от общностите 
местно развитие“ на мярка 19 „Водено от общностите 
местно развитие“, за проект „Подобряване на уличните 
настилки на населените места в Община Айтос /улици 
с. Поляново и с. Малка поляна/“, сключен между Об-
щина Айтос, МИГ – Айтос и ДФ „Земеделие”.

10. Докладна записка с вх.№ ОбС-70/16.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно из-
даване на запис на заповед от община Айтос в полза 
на ДФ „Земеделие”, обезпечаващ ДДС върху авансо-
во плащане по договор № BG06RDNP001-19.226-0001
-C01 от 09.06.2020 г. по подмярка 19.2 „Прилагане на 
операции в рамките на стратегии за водено от общно-
стите местно развитие“ на мярка 19 „Водено от общ-
ностите местно развитие“, за проект „Подобряване на 
уличните настилки на населените места в община Айтос 

(улици с. Поляново и с. Малка поляна)“, сключен между 
Община Айтос, МИГ – Айтос и ДФ „Земеделие”.

11. Предложение с вх.№ ОбС-57/15.02.2021 г. от Ва-
сил Едрев – кмет на община Айтос, относно приемане 
на бюджета на община Айтос за 2021 г.

12. Предложение с вх.№ ОбС-59/15.02.2021 г. от 
Красимир Енчев – председател на Общински съвет Ай-
тос, относно определяне на основните месечни заплати 
на кмета на общината и кметовете на кметства.

13. Докладна записка с вх.№ ОбС-58/15.02.2021 г. 
от Красимир Енчев – председател на Общински съвет 
Айтос, относно освобождаване от отговорност Теодор 
Янев Янев за периода, през който е бил управител на 
„Генгер“ ЕООД, гр. Айтос. 

14. Предложение с вх.№ ОбС-63/15.02.2021 г. от 
Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно прие-
мане на отчет по изпълнението на „Програма за нама-
ляване на нивата на фини прахови частици в атмос-
ферния въздух и достигане на установените норми за 
вредни вещества на територията на община Айтос за 
периода 2016 -2020 г.“ за 2020 г.

15. Предложение с вх.№ ОбС-50/12.02.2021 г. от 
Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно прие-
мане на Отчет по изпълнението на „Програма управле-
ние на отпадъците 2015 – 2020 г. на територията на 
община Айтос“ за 2020 г.

16. Доклад с вх.№ ОбС-34/01.02.2021 г. от Васил Ед-
рев – кмет на община Айтос, относно изпълнението на 
Общия устройствен план на община Айтос за 2020 г.

17. Докладна записка с вх.№ ОбС-64/15.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно дава-
не на разрешение за изработване на проект за ПУП-ПЗ 
(подробен устройствен план - план за застрояване) за 
поземлен имот с идентификатор 81102.19.35 (номер 
по предходен план 019035), землище на с. Черноград, 
община Айтос с НТП „За складова база”.

18. Докладна записка с вх.№ ОбС-56/15.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно пре-
кратяване на съсобственост между Община Айтос и 
физически лица в УПИ ХIII-1221, кв.75 по плана на гр. 
Айтос, с адрес ул. „Кирил и Методий“ №65.

19. Докладна записка с вх.№ ОбС-51/15.02.2021 г. 
от Мариана Димова – зам.-кмет на община Айтос, от-
носно прекратяване на съсобственост между Община 
Айтос и юридическо лице в УПИ V-171, кв.44 по пла-
на на с. Съдиево, община Айтос.

20. Докладна записка с вх.№ ОбС-52/15.02.2021 г. 
от Мариана Димова – зам.-кмет на община Айтос, от-
носно прекратяване на съсобственост между Община 
Айтос и юридическо лице в УПИ IV-171, кв.44 по пла-
на на с. Съдиево, община Айтос.

21. Докладна записка с вх.№ ОбС-53/15.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно пре-
кратяване на съсобственост между Община Айтос и 
физическо лице в УПИ VII-12, кв.6 по плана на с. Чер-
ноград, община Айтос.

22. Докладна записка с вх.№ ОбС-54/15.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно пре-
кратяване на съсобственост между Община Айтос и 
физическо лице в УПИ III-213, кв.6 по плана на с. Ка-
раново, община Айтос.

23. Докладна записка с вх.№ ОбС-55/15.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно пре-
кратяване на съсобственост между Община Айтос и фи-
зическо лице в УПИ ХVII-68, кв.19 по плана на с. Ляс-
ково, община Айтос

24. Докладна записка с вх.№ ОбС-61/15.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно оп-
ределяне на мери и пасища от Общинския поземлен 
фонд за общо и индивидуално ползване от собствени-
ци или ползватели на животновъдни обекти с пасищни 
селскостопански животни, регистрирани в Интегрира-
ната информационна система на БАБХ за стопанска-
та 2021/2022 година.

25. Докладна записка с вх.№ ОбС-60/15.02.2021 г. 
от Васил Едрев – кмет на община Айтос, относно про-
дажба на недвижими имоти - земеделски земи, предста-
вляващи частна общинска собственост, чрез провеж-
дане на публичен търг с явно наддаване, 9 броя.

26. Питания. 
Поканата да се публикува на интернет страницата на 

Община Айтос, раздел „Общински съвет“ и изпрати на 
общинските съветници на посочен от тях електронен 
адрес. Общинските съветници да бъдат уведомени устно 
по телефона, за което да бъде съставен протокол.

На основание чл.36, ал.1, т.1. от ЗМСМА общински-
те съветници са длъжни да присъстват на заседанията 
на Общинския съвет.

КРАСИМИР ЕНЧЕВ
председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

АЙТОС

ХVІІ заседание на Общински  
съвет - Айтос присъствено,  
при засилени мерки за превенция

Бранимира НИКОЛОВА

Испанският културен цен-
тър „Естрея“, който от ми-
налата година има група за 
изучаване на испански език 
в Айтос, организира за сво-
ите курсисти дегустация на 
зехтин. По този начин пре-
подавателите Антонио Пе-
рез и Петя Кирилова успяха 
да потопят участниците в ис-
панската култура чрез ней-
ния най-истински аромат, а 
именно ЗЕХТИНЪТ. 

Вероятно всеки знае, че 
зехтинът, почти напълно 
състоящ се от ненаситени 
мазнини, съдържа практи-
чески всички необходими 

за човека витамини и около 
100 микроелемента. Той по-
нижава равнището на кръв-
ната захар, препятства за-
боляванията на сърцето, из-
чиства кръвоносните съдо-
ве, подобрява растежа на 
костната система при деца-
та, намалява риска от ате-
росклероза и рак. Накрат-
ко - този продукт е изклю-
чително ценен за нашето 
здраве, особено във време 
като днешното, в което ни-
кога не можем да бъдем на-
пълно сигурни какво съдър-
жат продуктите, купени от 

магазина. Не е случайно, 
че народите от Средизем-
номорието, които в продъл-
жение на целия си живот по-
стоянно са употребявали в 
храната си зехтин, изглеж-
дат толкова здрави и жиз-
нерадостни. 

Дегустацията на зехтин е 
почти същата, каквато е и 
на виното - отделя се вни-
мание на продукта - на не-
говите вкусови качества, на 
аромата и цвета му. В мал-
ка стъклена чаша се поста-
вят около една-две супени 
лъжици зехтин, добре е ча-

шата да има капаче. С две-
те длани се обгръща чашата 
и се затопля, приблизител-
но до 28 градуса, след това 
се отваря, разклаща се леко 
и се поставя на нивото на 
пъпа, ако ароматът достига 
до носа ни, то зехтинът е ин-
тензивен, ако не - чашата се 
доближава на нивото на гър-
дите, ако там се усеща аро-
матът, то зехтинът е медиум. 
Много е странно и интерес-
но в същото време. 

Зехтинът има леко горчив 
вкус, а секунди след като от-
пиеш малката глътка, гърло-

то ти започва да пари. По-
сле остава вкусът на свежи 
треви, домати и истински 
маслини. При второто оп-
итване на зехтина се поема 
дълбоко въздух през устата 
и се издиша през носа, след 
това вкусът в устата трябва 
да е на зелен банан.

Неслучайно най-добрите 
зехтини в света са испан-
ски. Поради тази причина 
Антонио и Петя, представи-
тели на Испански културен 
център „Естрея“, обмислят 
да внасят от чудотворната 
течност.

Антонио и Петя обмислят да внасят от чудотвор-
ната течност

Да се докоснеш да испанската култура чрез нейния най-истински аромат...
Антонио за тънкостите при дегустация-

та на зехтин 
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32 702 782 лв. са проекторазходите в Бюджет 2021

Планът за разходите по бю-
джета е разработен на базата 
на задълбочен анализ на фи-
нансовото състояние на Об-
щината, с участието на вто-
ростепенните разпоредители 
с бюджет, училищата на де-
легирани бюджети, кметове-
те на кметства, ръководите-
ли и специалисти от общин-
ска администрация и няколко-
кратно обсъждане с ръковод-
ството на общината. Проектът 
за Бюджет 2021 ще се обсъж-
да и гласува на редовното за-
седание на Общинския съвет 
на 25 февруари 2021 г.

Разходната част на про-
екта за бюджет на Община 
Айтос за 2021 г. е в размер 
на 32 702 782 лв. 

І. Разходите за делегира-
ните от държавни дейности 
са в размер на 19 464 441 
лв.

Голяма част от средства са 
за функция „Образование”. 
Другите основни посоки на 
разходване на ресурса за дър-
жавни дейности са в админи-
страцията, здравеопазване-
то и социалните грижи, кои-
то следват по-скоро държав-
ната политика.

1. Функция І “Общи дър-
жавни служби”- 1 882 433 лв. - 
от тях 1 701 100 лв. са по стан-
дарт и 181 333 лв. от преходен 
остатък. Увеличение на стан-
дарта с 23%.

2. Функция ІІ “Отбрана и 
сигурност” - 246 527 лева.

в т.ч. от преходен остатък 
71 759 лв.

3. Функция ІІІ “Образова-
ние” - 15 010 330 лева

Субсидия по единни раз-
ходни стандарти - 13 121 667 
лева

Преходен остатък от 2020 г. 
- 1 783 635 лева

Собствени приходи на учи-
лищата и от наеми зем. земи 
- 105 028 лева 

Разходите за функцията 
представляват 77,12% на сто 
от общия размер на разходите 
за държавни дейности. С тези 
средства се финансират – три 
средни училища, пет основни 
училища, пет детски градини 
в частта им за заплати и оси-
гурителни плащания. Учили-
щата на делегирани бюджети 
имат пълна икономическа са-
мостоятелност. 

4. Функция ІV “Здравео-
пазване” – 694 140 лева. 

Издръжката се формира 
от разчетените средства по 
стандарт и преходния оста-
тък от 2020 г. 

В дейност “Детски ясли, 
детски кухни и яслени групи в 
детска градина” се финансира 
численост на персонала - 7 щ. 
бройки. Средствата за запла-
ти, други плащания на персо-
нала и осигурителни вноски 
определени по стандарт, кои-
то са в размер на 132 840 лева 
и 54 094 лв. за издръжка.

 В дейност “Здравен каби-
нет в детски градини и учили-
ща” се финансира численост 
на персонала 10 щ. бройки. 
Средствата за заплати, дру-
ги плащания на персонала 

и осигурителни вноски и из-
дръжка на здравните кабине-
ти по стандарт са в размер на 
262 620 лева и преходен оста-
тък 198 394 лева. 

В „Други дейности по здра-
веопазването” са разчетени 
средства за заплати и оси-
гуровки на две щатни бройки 
здравен медиатор 46 192 лв.

5. Функция V “Социално 
осигуряване, подпомагане 
и грижи”- 1 350 187 лева.

В проекта за бюджет е раз-
четена издръжката на седем 
дейности: За „Програми за 
временна заетост” са пред-
видени средства в размер на 
211 205 лв. по стандарт и 3887 
лв. от преходен остатък. За 
„Домове за стари хора” са 
предвидени средства в раз-
мер на 332 480 лв. по стан-
дарт и 44 692 лв. от преходен 
остатък. За „Дневни центро-
ве за лица с увреждания” са 
предвидени средства в раз-
мер на 421 155 лв. по стан-
дарт и 64 772 лв. от преходен 
остатък. За „Защитени жили-
ща” са предвидени средства в 
размер на 142 500 лв. по стан-
дарт и 44 770 лв. от преходен 
остатък. За „Социални услуги 
в домашна среда” са разчете-
ни 12 477 лв. от преходен ос-
татък. За „Асистенти за лична 
помощ” са разчетени 71 664 
лв. от преходен остатък. За 
„Други служби и дейности по 
социалното осигуряване, под-
помагане и заетостта” (присъ-
дени издръжки и компенса-
ции) са разчетени 585 лв. от 
преходен остатък.

6. Функция VІІ “Култура, 
спорт, почивни дейности 
и религиозно дело” - 280 
824 лева.

В община Айтос се субси-
дират 24 щатни бройки в чи-
талищата при стандарт 11 484 
лв. Делегирана държавна дей-
ност е и „Спорт за всички”. В 
бюджета за 2021 г. е включен 
преходен остатък от 2020 г. в 
размер на 5208 лв. Допълни-
телно през годината ще по-
стъпят субсидии за дейност-
та за 2021 г.

II. Разходи за допълни-
телно финансиране на де-
легираните държавни дей-
ности с общински приходи 
- 796 000 лева.

1. Функция I - „Общи дър-
жавни служби” - планирани 
средства в размер на 746 000 
лева. 

2. Функция ІІІ “Образова-
ние“ - 50 000 лева за дофи-
нансиране на ученическите 
превози.

 ІІI. Разходи за мест-
ни дейности - 12 442 341 
лева:

1. Функция I. „Общи дър-
жавни служби” - 1 157 446 
лв.

2. Функция II.”Отбрана и 
сигурност” - 795 339 лв.

В тази функция са пред-
видени разходи по две дей-
ности:

- „Превантивна дейност за 
намаляване на вредните по-
следствия от бедствия и ава-
рии“ – 785 339 лв, от тях - 652 
339 лева - целеви средства за 
корекция и изграждане на па-
сарелки и водосток на запад-
но дере в с. Карагеоргиево 
(ПМС 250 от 04.09.2020 г.)

-  „Ликвидиране на после-
диците от стихийни бедствия” 
– 10 000 лв.

3. Функция III „ Образова-
ние“ - 1 221 800 лв..

Дейност “Детски градини” - 
1 076 800 лева, от тях 160 000 
лв. са капиталови разходи в 
т.ч. 130 000 лева за ППР и из-
граждане на Детска градина 
в кв. 136, УПИ I по плана на 
гр. Айтос.

В общината функционират 
5 детски градини с филиали в 
селата Тополица, Пирне, Мъг-
лен, Черноград, Карагеорги-

ево и Караново и полуднев-
ни градини в селата Чукарка, 
Черна могила, Поляново, Пе-
щерско и Малка поляна. Ос-
новните разходи в бюджета 
са за храна, горива, текущи 
ремонти на сградите, вода, 
ел.енергия и възнаграждения 
на персонала в полудневни-
те градини.

За заплати, осигурителни 
плащания и текуща издръжка 
на “Други дейности по образо-
ванието” - 145 000 лева.

4. Функция IV. „Здравео-
пазване” - 62 000 лв.

Издръжката на детска млеч-
на кухня – 62 000 лева. 

5. Функция V. „Социал-
но подпомагане и грижи” - 
682 000 лв.

„Домашен социален патро-
наж” с бюджет 424 000 лв. Клу-
бове на пенсионера 2 броя с 
бюджет 17 000 лв. Планира-
на е издръжка на работни-
ците по ПВЗ – 4000 лв. и дей-
ност „Други служби по соци-
ално осигуряване” с бюджет 
237 000 лв.

6. Функция VI. “Жилищно 
строителство, благоустрой-
ство, комунално стопанство 
и опазване на околната сре-
да” - 6 123 112 лв.

6.1 Дейност 603 „Водоснаб-
дяване и канализация” - 96 960 
лв. Средствата са за поддръж-
ка на фонтани, за закупуване 
и ремонт на решетки за шах-
ти, дялово участие във ВиК 
асоциация, застраховки, из-
разходена вода от фонтанки и 
др. Капиталовите разходи са 
в размер на 30 000 лв. за ППР 
на Реконструкция и рехабали-
тация на улична водопроводна 
мрежа в с. Тополица.

6.2 Дейност 604 “Осветле-
ние на улици и площади” - 
536 960 лв.

Предвидените средства са 
за ел.енергия на уличното ос-
ветление, средства за текущ 
ремонт, за подмяна на кабе-
ли и материали (осветителни 
тела и др. резервни части) - 
332 000лв. и капиталови раз-
ходи, които са целеви сред-
ства от 2020 г. за основен ре-
монт на уличното осветление 
– 204 960 лева.  

6.3 Дейност 606 “Изгражда-
не, ремонт и поддържане на 
уличната мрежа”- 2 263 981 
лева. Преходният остатък е в 
размер на 1 379 281 лева. 

Предвидени са средства за 
улична маркировка, знаково 
стопанство, обслужване на 
светофар и застраховки. В из-
дръжката, като преходен оста-
тък са разчетени целеви сред-
ства за текущ ремонт на улич-
на мрежа в селата на община 
Айтос (ПМС 250 от 04.09.2020 
г.) в размер на 1 350 000 лева, 
и 27 578 лв. предоставени от 
АПИ за зимно поддържане на 
ул. Славянска и ул. Хаджи Ди-
митър (част от републиканска 
пътна мрежа).

В тази дейност като резерв 
по § 00-98 „Резерв за непред-
видени и неотложни разходи“ 
са планирани 700 000 лева за 

извършване на неотложни те-
кущи ремонти на улична мре-
жа. Средствата са осигуре-
ни от трансформиране на це-
левата субсидия за капитало-
ви разходи в трансфер за фи-
нансиране на разходи за из-
вършване на неотложни теку-
щи ремонти на улична мрежа 
по реда на чл. 89 от ЗДБРБ 
за 2021 г.

Капиталовите разходи са 
в размер на 36 300 лв., които 
представляват проектиране, 
авторски надзор, строителен 
надзор и заснемане за обек-
тите „Подобряване улични на-
стилки с. Поляново и с. Малка 
поляна (МИГ)“ и „Реконструк-
ция улични и тротоарни на-
стилки (МИГ)“.

6.4 Дейност 621 “Управле-
ние, контрол и регулиране 
на дейности по опазването 
на околната среда” - 32 000 
лева.

В тази дейност са заложени 
средства за изготвяне на На-
редби и Програми за опазване 
на околната среда, заплащане 
на екологични оценки, изслед-
ване на води, такси и др. 

6.5 Дейност 622 “Озеленя-
ване”

Общият размер на сред-
ствата са 1 836 871 лева. Пре-
ходният остатък е в размер на 
1 440 321 лева.

Планирани са средства за 
поддържане на зелените пло-
щи на територията на община-
та (град и села) в размер на 
50,350 дка. Дейностите, които 
се включват са: за поддържа-
не на зелени площи, пролетна 
акция за почистване и озеле-
няване, закупуване на поса-
дъчен материал, вода, гори-
ва, поддържане на детски пло-
щадки. Предвидени са сред-
ства за премахване на улич-
ни декоративни дървета и за-
купуване на нови. 

Капиталовите разходи са в 
размер на 1 335 021 лв., в т.ч. 
са целевите средства за бла-
гоустрояване на градска гра-
дина, изграждане на спортна 
площадка и кът за фитнес в гр. 
Айтос (ПМС 360 от 10.12.2020 
г.) в размер на 1 310 321 лева

6.6 Дейност 623 „Чистота” - 
планирани са средства в раз-
мер на 1 332 800 лева. 

6.7 Дейност 627 “Управле-
ние на дейностите по отпа-
дъците”

Предвидени са 23 540 лева 
за възнаграждения и издръж-
ка на мобилния център за раз-
делно събиране на отпадъци, 
за членски внос, и 13 000 лв. 
капиталови разходи във връз-
ка с рекултивацията на депо-
то за отпадъци. Разходите за 
тази дейност са част от план-
сметката за ТБО.

7. Функция: VII. „Култура, 
спорт, почивни дейности 
и религиозно дело” – 931 
500 лв.

7.1 Дейност: 714 „Спорт-
ни бази за спорт за всички” 
- 270 410 лева, в т.ч. субсидии 
за спортните клубове, гори-
во и материали за спортна-

та зала, издръжка на персо-
нала на стадиона, средства 
за масови спортни меропри-
ятия и 26 000 лв. - капитало-
ви разходи.

7.2 Дейност ”Радиотрансла-
ционни възли” - 38 200 лева. 

7.3 Дейност „Обредни домо-
ве и зали” – 240 070 лева. 

7.4 Дейност 746 „Зоопарко-
ве” – 198 560 лв.

7.5 Дейност: 759 „Други дей-
ности по културата” – 181 260 
лева. 

8. Функция VIII. „ Иконо-
мически дейности и услуги” – 
1 169 144 лв.

8.1 Дейност 829“Други дей-
ности по селско и горско сто-
панство, лов и риболов” - 37 
700 лева., от тях - за обезпе-
чаване дейностите по Дезин-
фекция, Дезинсекция и Дера-
тизация (ДДД) - 30 000 лева и 
5000 лв. капиталови разходи 
за изграждане на трупна яма 
за загробване на животни.

8.2 Дейност: 832“Служби и 
дейности по поддържане, ре-
монт и изграждане на пътища-
та” - 590 059 лв. 

В издръжката са разчете-
ни целеви средства в размер 
на 200 959 лева за поддържа-
не и снегопочистване на об-
щинската пътна мрежа, от ко-
ито преходен остатък - 24 359 
лева. Предвидени са собстве-
ни средства за текущи ремон-
ти на общински пътища в раз-
мер на 100 000 лв. В „Резерв 
за непредвидени и неотложни 
разходи“ са планирани 174 100 
лева за извършване на неот-
ложни текущи ремонти на об-
щински пътища.

Капиталовите разходи са в 
размер на 115 000 лв. в т.ч.:

- 75 000 лв. - Проектира-
не на разширение и рекон-
струкция на общински път: Ай-
тос-Карагеоргиево-Тополица-
Черноград-път I-6 (BGS1004, 
BGS1003).

- 40 000 лв. - ППР на общин-
ски път BGS2013 (Айтос-Мъг-
лен) – Пещерско.

8.3 Дейност 849„Други дей-
ности по транспорта и пъти-
ща” – Предпроектни проучва-
ния за четирилентов път Ай-
тос- Бургас - 20 000 лева.

8.4 За дейност 862 „Туристи-
чески бази” - 3600 лв. 

 8.5 За издръжка на „Общин-
ските пазари и тържища” са 
заложени 61 240 лв. за възна-
граждения и издръжка.

 8.6 Дейност 878 Приюти за 
безстопанствени животни – 
31 170 лв. 

 8.7 В дейност 898 “Други 
дейности по икономиката” - 
423 836 лева. 

9.Функция ІХ. Разходи 
некласифицирани в други 
дейности

Резерв за непредвидени и 
неотложни разходи в размер 
на 300 000 лв.

Общият размер на капи-
таловите разходи в про-
екта за бюджет 2021 г. е  
11 551 575 лв. Как са раз-
пределени, четете в броя на 
НП, на 23 февруари 2021 г.

Общият размер на капиталовите 
разходи е 11 551 575 лв. 

  ДО
  УПЪЛНОМОЩЕНИТЕ 
  ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА :
  ПП   Г Е Р Б
  КП БСП за България
  ПП  Д П С
  КП ОБЕДИНЕНИ ПАТРИОТИ
  ПП  ВОЛЯ
  ДЕМОКРАТИЧНА БЪЛГАРИЯ Обединение 
  За ОБЩИНА АЙТОС
 

П  О  К  А  Н  А

На основание  чл. 91, ал.3  от Изборния кодекс във връзка с 
произвеждането на Избори за народни представители за Народно 
събрание на 04.04.2021 год.. насрочвам консултация с предста-
вители на парламентарно представените партии и коалиции, пред-
ставени в 44-ото Народно събрание, както и коалицията, която има 
избрани членове в Европейския парламент от Република България, 
но не е парламентарно представена,    за 

22 февруари 2021 г. от 10.00 часа в кабинета на кмета на об-
щината за определяне съставите на СИК  и ПСИК.

В консултациите могат да участват и други партии и коалиции, 
които не са парламентарно представени. Консултациите са пуб-
лични.

При консултациите участващите партии и коалиции представят:
а) писмено предложение за състав на СИК, което съдържа:
- наименованието на партията или коалицията, която прави 

предложението;
- имената и ЕГН на предложените лица;
- длъжността в комисията, за която се предлагат;
- образование, специалност;
- телефон за връзка с предложеното за член на СИК лице.
б) заверено от партията копие от удостоверение за актуално 

правно състояние на партията, издадено не по-рано от 14.01.2021 
г., или копие от решението за образуване на коалицията за участие 
в изборите за 44-то Народно събрание. С тях се удостоверяват име-
ната на лицата, представляващи партията или коалицията;

в) когато в консултациите участват упълномощени лица, се пред-
ставя пълномощно, подписано от представляващите партията/коа-
лицията, или заверено копие от такова пълномощно;

г) списък на резервните членове, които да заместят предло-
жените от партиите и коалициите лица за състави на СИК, когато 
правомощията на член на СИК се прекратят предсрочно или ко-
гато член на СИК не се яви в изборния ден. Заместването се из-
вършва с решение на РИК. Списъкът трябва да съдържа данните, 
посочени в буква „а“.

ВАСИЛ ЕДРЕВ 
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНСКА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ - АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

ОБЩИНСКА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ - АЙТОС съобщава, че на 
21 февруари 2021 г. (неделя), от 11.00 часа, в Заседателната 
зала на Община Айтос, ще се проведе ОБУЧЕНИЕ НА СЕКЦИОН-
НИТЕ ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ за частичните избори за кмет на 
кметство село Мъглен, на 28 февруари 2021 г.

На обучението следва да присъстват всички членове на назна-
чените секционни избирателни комисии, при спазване на проти-
воепидемичните мерки.



Срещаме ви с доайена на 
баскетбола в Айтос, Драгомир 
Иванов - Дъгата, на 17 февруа-
ри - деня, в който празнува 70-
годишнина 

- Здравейте, г-н Иванов, и 
честита годишнина! Айтозлии 
свързват името Ви с успехите 
на баскетбола в Айтос. Колко 
от Вашите 70 посветихте на 
любимата игра?

- 55 години отдадох на баскет-
бола и доколкото мога - продъл-
жавам...

- Ако се върнем в началото 
- кога за първи път хванахте в 
ръце баскетболна топка?

- През далечната 1965 г., бях в 
VІ клас. В нашето училище "Хрис-
то Ботев" имаше училищни пър-
венства. Под ръководството на 
учителката по физическо възпи-
тание Иванка Петрова имахме 
баскетболен отбор, който се със-
тезаваше на тези първенства. В 
отбора бяхме с моя приятел и съ-
ученик Гаро, с когото сме учили 
заедно 11 години. С него сме ас-
трални близнаци - родени сме в 
една година, на един и същи ден 
- 17 февруари. 

През тези години треньор по 
баскетбол на юношите и мъже-
те във Физкултурно дружество 
"Вихър" - Айтос беше Иван Топа-
лов. Млад треньор, току-що за-
вършил ВИФ (Висш институт по 
физкултура). Под негово ръко-
водство тренираше едно уникал-
но баскетболно поколение - Зла-
ти Костов - един от най-добрите, 
светла му памет, Иван Ченгелиев, 
Сънито, Васил Андонов и още та-
лантливи играчи. Не мога да из-
броя всички, със сигурност ще 
пропусна някого... Бяха желез-
ни млади хора.

Десет години по-късно бях 
вече треньор към дружеството 
на второто успешно баскетбол-
но поколение на Айтос. И така, 
с любов към баскетбола, отда-
дох на играта повече от петде-
сет години...

- Занимавахте ли се с нещо 
друго през всичките тези го-
дини?

- През 1992 г. закриха ФД "Ви-
хър", 13 години работих в ЛУКО-
МА - до 2015 г, когато на 65 г. се 
пенсионирах. Но и през това вре-
ме поддържах тонус и форма - иг-
раех, спортувах. Много от моите 
възпитаници ме срещаха и пита-
ха: Няма ли да направите нещо, 

няма ли да върнете баскетбола 
в Айтос? Преди пет години стиг-
нахме до решението това да ста-
не. А през последните, вече 4 го-
дини, с Дечо Коешинов и Весе-
лин Владев започнахме от ну-
лата да възраждаме баскетбо-
ла в Айтос.

- Сега, на каква възраст са 
децата, които тренирате?

- Аз поех мъжката част. Имам 
две групи момчета - от ІІ до V и VІ 
клас. Началото беше трудно, но 
вече имаме успехи. Участваме на 
състезания в Бургас, Ямбол, Ста-
ра Загора. И всичко това, благо-
дарение на прекрасната спорт-
на зала "Аетос", която ползваме 
с всички възможни удобства за 
тренировки и турнири. Пет тур-
нира сме провели, колегите, ко-
ито водят отбори, са възхитени 
- чисто, удобно, красиво е. За-

ла-мечта.
- Кои са най-ярките 

Ви спомени от успе-
хите на айтоския бас-
кетбол?

- През 1977 г. про-
веждахме градско пър-
венство. От там отбо-
рът ни отиде на окръж-
но в Бургас. Представи-
хме се успешно, от там - 
на първенството на Юж-
ната зона и на нацио-
налните финали. Важно 
е да се знае, че тога-
ва в цяла България има-
ше 15 спортни училища, 
със специализирана ба-
скетболна паралелка. Те 
имаха много силни отбо-
ри, а ние - отбор от един 
малък градец и всички 
състезатели от едно съв-
сем обикновено училище 

- "Христо Ботев". Аз, като съвсем 
млад треньор, и много амбицио-
зен, тренирах едно златно поко-
ление. Това е поколението на Ве-
селин Владев. Тренира при мен в 
продължение на три-четири годи-
ни. Водя аз момчетата на фина-
лите в Ботевград, а там отборите 
на спортните училища, на ЦСКА, 
на Пловдив, Варна, Ямбол, все 
от големи градове. Респект. За-
почва състезанието - първа по-
беда, втора, трета победа, вече 
ни гледаха по съвсем друг начин. 
Така от 12 отбора, станахме сед-
ми в националното класиране. А 
Владев беше признат за най-до-
бър състезател на турнира. Ис-
каха го от Пловдив, от Варна, 
от ЦСКА. Но той остана в Айтос. 
Беше блестящ в отбора на каде-
тите в 8-9 клас.

- Айтос тогава има и мъж-
ки отбор?

- От 1975 г. до 1990 г. мъжкият 
отбор беше много успешен - със-
тезатели като Гугалов, Дживанов, 
Федя, Салчев, Станчо Костов, 
Гаро, Иван Радев, Диаманди Си-
меонов бяха много силно ядро на 
отбора. В Айтос идваха отбори от 
цялата страна. Играехме на ба-
скетболното игрище до тогаваш-
ното кино, на сгурта. Публиката 
се трупаше, някои чакаха отвън 
да се освободят места. Баскетбо-
лът имаше стотици фенове в Ай-
тос. Бях и състезател и треньор 
тогава. Това беше първото поко-
ление. Второто, беше поколение-
то на Дечо Коешинов, в годините 
1987, 1988, 1989-а. И с това поко-
ление минахме през Бургас, би-
хме спортните училища на Бур-
гас, Ямбол, Пловдив, и отидохме 
на финалите в Благоевград. Там 

Дечо Коешинов бук-
вално "изгря". Обя-
виха го за най-до-
бър голмайстор. В 8 
клас започна трени-
ровки с национални-
те кадети, след това 
- при мъжете. В про-
дължение на 12-13 
години беше в ели-
та на националния 
ни баскетбол. На 26 
години беше гард в 
националния отбор 
на България. За мен 
Веско и Дечо са хо-
рата, които доказа-
ха, че Айтос създа-
ва невероятни та-
ланти, че са уникал-
ни състезатели, ко-
ито могат да играят 
модерно...

- Вие сте бил те-
хен треньор - как се 
създават големи спортни  та-
ланти в един малък град?

- С много труд и всеки ден в 
залата. Условието е, едно дете 
да има желание, а има ли жела-
ние, треньорът може много да 
му даде. Баскетболът възпитава 
дисциплина, сила, мисъл, органи-
зираност. Ние бяхме едно голямо 
семейство, с грижа един за друг. 
Заедно се радвахме, заедно пре-
живявахме. И днес като ме срещ-
нат моите приятели, които преди 
40 години тренирах, питат: „Как 
сте, тренер?“ Това ме зареж-

да с енергия.
- Има ли идея треньорски-

ят екип на баскетболен клуб 
"Вихър" - Айтос да сформи-
ра отбор на юноши, младе-
жи, мъже?

- 20 години нямахме действащ 
клуб, нямаше зала. Започнахме 
всичко отначало - от децата от ІІ, 
ІІІ, V клас. За да стигнем до юно-
ши, трябват пет години. Израст-
ването става поетапно. След две-
три години ще имаме юноши. До 
8-9 години ще имаме една пира-
мида - от малките до най-големи-
те. Спокоен съм, защото Дечо Ко-

ешинов знае как да подходи, той 
има грижа и за документацията - 
една много важна част от наша-
та треньорска дейност. Екип сме, 
който знае към какво се стреми 
и как да го постигне.

- Как ще отпразнувате го-
дишнината?

- В залата, след тренировката 
на децата. Подготвил съм им из-
ненада - огромна торта.

- Здраве и още баскетбол-
ни успехи Ви желаем, г-н Ива-
нов!

- Благодаря Ви!
НП
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Благотво

Творбите на младите 
дарования оценяваше 
Недялко Йорданов

55 години отдадох на баскетбола, 
и докато мога - продължавам...

19 февруари 2021 г., 
11.00 ч., пред паметна-
та плоча на Васил Лев-
ски в двора на храм "Св. 
Димитър"

Поклонение по повод 
148 години от гибелта 
на Апостола на българ-
ската свобода. Във връз-
ка с противоепидемични-
те мерки, музикално-пое-
тичната програма по по-
вод годишнината, под-
готвена от ІV група на ДГ 
"Славейче" с ръководи-
тели Боряна Николова и 

Елена Пенчева, ще бъде 
излъчена на запис в сайта 
на Община Айтос https://
aytos.bg и на видеосте-
ната на Община Айтос на 
19.02.2021 г.

25 февруари 2021 г., 
10.00 ч., Актовата зала 
на СУ "Никола Вапца-
ров"

Общински конкурс за 
изпълнение на поезия 
"Моята България 2021", 
с участието на ученици и 
на представителни групи 

от училищата на територи-
ята на община Айтос. Ще 
се проведе без публика, по 
предварително изготвен 
график за участие и при 
спазване на всички проти-
воепидемични мерки.

3 март 2021 г., 11.00 ч., 
площад "Свобода"

Тържествено чества-
не на 143 години от Ос-
вобождението на Бъл-
гария - при спазване 
на противоепидемични-
те мерки.

ОБЩИНА АЙТОС
Програма

за честване на 143 години от Освобождението на България
и 148 години от гибелта на Апостола на българската  

свобода - Васил Левски
18 февруари 2021 г. се проведе по-

редното издание на общинското със-
тезание за ученици "Лъвски скок", пос-
ветено на 148 години от гибелта на 
Апостола на българската свобода - Ва-
сил Левски. За първи път надпревара-
та във физкултурния салон на База 2 
на СУ "Христо Ботев" остана без пуб-
лика, заради противоепидемичните 
мерки. Участниците се състезаваха 
по предварително изготвен график, 
за да няма струпване на участници и 
ръководители. 

За "Лъвски скок" по време на пан-
демия, за участниците и победите-
лите, четете в броя на НП на 23 фев-
руари 2021 г. 

И тази година „Лъвски скок“, 
но без публика

Драгомир Иванов

Началото на 70-те години на ХХ в. - като 
млад треньор на женския отбор

2018 г. - с няколко баскетболни поколения, на 60-годишнината на баскетбо-
ла в Айтос.

Кметът Васил Едрев с поздравителен адрес и по-
дарък за юбиляря 

Вече като треньор на едно от златните 
поколения на баскетбола в Айтос

Началото - двата училищни отбора по 
баскетбол с ръководител Иванка Петро-
ва. (Иванов най-отпред, между две съу-
ченички

Торта за тренера от родите-
лите на младите баскетболни 
надежди на Айтос

Веселин Владев, от името 
на клуба - за треньора, коле-
гата и приятеля, 100-годиш-
ната история на баскетбола в 
България

Драгомир 
иванов - 
Дъгата:



Людмила КАЛОЯНОВА 
Снимки: Авторът

Когато току-що увол-
нилият се от казармата 
Никола Калоянов прис-
тига в Созопол на 7 сеп-
тември 1957 год., млади-
ят 23-годишен мъж дори 
не подозира, че живо-
тът му оттук нататък ще 
бъде завинаги свързан 
със съдбата на малко-
то черноморско град-
че, където е назначен 
за учител. 

Красивият младеж със 
спортна фигура устоява 

на ухажванията на мно-
гобройните си колежки 
и скоро намира своята 
любима в лицето на мла-
дата акушерка Мария 
Калоянова, завършила 
наскоро Медицинското 
училище във Варна. Два-
мата ще останат свърза-
ни почти шест десетиле-
тия, превръщайки се в 
една от най-проминент-
ните двойки в града. 

60-те години поста-
вят началото на успеш-
на кариера, през която 
Калоянов е последова-
телно учител, директор 

на училището в града, 
общински секретар (от 
3 март 1966 год.), кмет 
на Созопол (1970-1978) 
и заместник-кмет на се-
лищна система Созопол 
(1979-1981). 

По време на мандата 
му като директор се за-
купува първия училищен 
оркестър със събрани 
дарения от созополча-
ни и с участието на ро-
дителския комитет в ли-
цето на Керанка Кюмур-
джиева, Вяра Събева, 
Надка Паскалева, Став-
ро Калоянов и др. По-

строена е спортна пло-
щадка в града, стиму-
лират се разнообраз-
ни спортни и културни 
изяви.

През всичките тези го-
дини се поставят осно-
вите на мащабно строи-
телство и градоустрой-
ство, което се превръ-
ща в неразривна част от 
дейността на младия и 
енергичен кмет. Асфал-
тират се улиците в но-
вата част, където изник-
ват много нови къщи, за-
почва строежът на прис-
танищния кей в стария 
град, за рекордно крат-
ко време (28 дена) се по-
строява градският ста-
дион, като в строител-
ството се включват мла-
дежки бригади от гра-
да, а в ръководството 
на оперативния щаб по 
строежа влизат лично-
сти като Никола Кос-
тов, Тодор Димов, Апос-
тол Кюмурджиев, Кирил 
Стамов и др. С името на 
Калоянов са свързани и 
такива крупни проекти 
като водоснабдяването 
и канализацията на Со-
зопол, както и изграж-
дането на културен дом 
и аптека в града.

Сåд ми÷ но оá ùин ñко ïри ло æå ниå, áроé 521, 19 фåвруари 2021 ãо ди на www.so zo pol.bg
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Созопол отбеляза 143-тата годишнина 
от своето Освобождение

„Добруджа“ надигра „небесносините“  
в среща от 18-ия кръг

ЕДИН ЖИВОТ В СЛУЖБА НА СОЗОПОЛ
НИКОЛА КАЛОЯНОВ (15.06.1934 - 28.01.2021)IN MEMORIAM

Община Созопол стартира нова социална 
услуга „Асистентска подкрепа“ в 

изпълнение на Закона за социалните услуги

Осигурен е безплатен топъл обяд за 580  
от най-нуждаещите се жители на общината

Продължава на стр. 2

Ти, мое Море!

Не знам защо бушуваш в мойте вени.
И как така очите ми сияят.
Обръщам гръб, а ти шептиш зад мене,
че тръгвам, но сама ще се разкая.
 
И всеки път отивам си за малко,
а после пак се връщам. Пак съм твоя.
Преди била съм в друг живот русалка,
която е танцувала в прибоя.
 
С магия здрава и с обич ме обгърна.
С въже от пясък върза ме добре!
Отвъд безкрая отново ще се върна.
Аз нямам кръв. В мен Ти течеш, Море!
 
Галина Златарева

ПОЕТИЧЕН ПЕТЪК

„Русалка“, художник Галин Георгиев



Под прякото ръко-
водство на Никола Ка-
лоянов през 1971 год. 
в Созопол се откриват 
детски ясли в бившата 
Ямболска къща, сега 
Етнографски музей. 
Направена е и първа-
та копка за строеж на 

детска градина с учас-
тието на военно-стро-
ителни войски и по 
проект на арх. Соко-
ловски. Магистрала-
та Бургас - Созопол в 
сектора до извънград-
ската бензиностанция 
става 4 вместо 2 плат-
на, започва и строе-
жът на Южната алея, 

превърнала се в най-
привлекателната част 
от Стария Созопол. 
Без преувеличение 
може да се каже, че 
през мандата на Нико-
ла Калоянов като кмет 
са завършени близо 
60% от инфраструкту-
рата на града, а об-
щината е обявена за 
национален първенец 
по чистота и благоус-
трояване.

Никола Калоянов 
остава активно анга-

жиран до края на жи-
вота си с всички идеи 
и инициативи, каса-
ещи преустройство-
то и благоустроява-
нето на любимия му 
град. Дори в послед-
ната си 86-а година, 
вече в недобро здра-
ве, помага с опит и съ-
вет като член на ново-
образувания Общест-
вен съвет.

Когато го питаха кога 
ще напише книга за 
дейността си, Калоя-

нов винаги отговаря-
ше: „Няма смисъл от 
книга. Моите дела мо-
гат да се видят нався-
къде в Созопол.“ 

И какво по-достойно 
от това, делата на сът-
вореното от теб да ос-
танат за тези, които си 
обичал, за един град, 
за една общност, на 
която си посветил без-
резервно и всеотдай-
но целия си живот.

С кончината на Ни-
кола Калоянов си оти-

ва една епоха от исто-
рията на Созопол. Той 
ще бъде запомнен от 
съгражданите си не 
само с делата и неу-
морната си дейност в 
полза на града, но и с 
дирята, която оставя в 
сърцата на созополча-
ни като най-обичания 
кмет на Созопол. 

ПОЧИВАЙ В МИР, 
КМЕТЕ! 

ПОКЛОН ПРЕД ДУХА 
И ПАМЕТТА ТИ!
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Община Созопол за-
почна предоставянето 
на храна по проекта "То-
пъл обяд в община Созо-
пол - 2021 г." по Опера-
тивна програма за храни 
и/или основно материал-
но подпомагане, проце-
дура BG05FMOP001-5.001 
„3.1 - Топъл обяд в усло-
вията на пандемията от 
COVID-19“. 

В условията на извън-
редната пандемична си-
туация, предизвикана от 
инвазията на COVID-19, 
настоящият проект осигу-
рява подкрепа за задово-
ляване на базова нужда 
от храна за най-бедните и 
уязвими граждани на об-
щина Созопол. Проектни-
те дейности организират 

приготвянето на храна, от 
една страна, и от друга – 
нейното получаване. 

Заявленията на кан-
дидатите да се възполз-
ват от социалната услу-
га биват одобрявани по 
ред критерии от Дирек-
ция „Социално подпома-
гане“, вследствие на кое-
то броят на ползвателите 
към момента е общо 580 
от всички населени мес-
та на територията на об-
щината. За целта се от-
криха 13 пункта за раз-
даване на храна, откъде-
то от 16-и февруари еже-
дневно лицата да получа-
ват своя обяд.

Потребителите, които 
се възползват от проек-
та на Община Созопол, 

са от различни възрас-
тови групи, лица без до-
ходи или с ниски доходи 
под линията на бедност 
(369 лв. на член от семей-
ството) - хора в затруд-
нение поради влошена-
та икономическа обста-
новка в общината; хора, 
които поради възрастта 
си или налични увреж-
дания са в по-висок риск 
от заразяване и неблаго-
приятно протичане на ин-
фекцията; 

Програмата „Топъл 
обяд“ е част от цялост-
ната социална полити-
ка, която Община Созо-
пол прилага в подкрепа 
на хората, които са в най-
голяма нужда и живеят в 
лишение. 
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от най-нуждаещите се жители на общината

В началото на месец януари Народно 
читалище "Отец Паисий-1896" - гр. Со-
зопол обяви конкурс за написване на 
разказ, есе или стихотворение на тема 
"Созопол - настояще и бъдеще", който 
се радва на огромен интерес. Получе-
ни бяха десетки творби на автори от 
цялата страна, а след тяхното детайл-
но разглеждане организаторите обявя-
ват и резултатите.

РЕЗУЛТАТИ ОТ ЛИТЕРАТУРНИЯ 
КОНКУРС „СОЗОПОЛ - 

НАСТОЯЩЕ И БЪДЕЩЕ“, 
ОРГАНИЗИРАН ОТ ЧИТАЛИЩЕ 

„ОТЕЦ ПАИСИЙ-1896“ - ГР. 
СОЗОПОЛ:

УЧАСТНИЦИ НАД 18 ГОД.
ЗА РАЗКАЗ:
І-во място - Любомира Петрова „Ви-

наги“ – гр. Пазарджик
ІІ-ро място - Васил Тодоров „Ностал-

гия“ – гр. Созопол

ІІ-ро място - Христина Колева „Хра-
мът на музата“ – гр. София

ІІІ-то място - Дияна Иванова „Хлапе-
то и мидата“ – гр. Враца

ЗА ЕСЕ:
І-во място - Силвия Андреева „Дове-

ри ми, страннико“ - гр. Созопол
ІІІ-то място - Николина Барбутева 

„Созопол - настояще и бъдеще“ - гр. 
Пещера

ІІІ-то място - Диана Димитрова „Созо-
пол - настояще и бъдеще“ - гр. Варна

ЗА СТИХОТВОРЕНИЕ:
І-во място - Христина Борисова „Бряг 

за обич“ – гр. Севлиево
ІІ-ро място - Никола Апостолов „Бре-

гът на Созопол“ – гр. София
ІІ-ро място - Галина Дъргънова „Бо-

жия любов“ - гр. Горна Оряховица
ІІІ-то място - Цветелина Маринова 

„Созопол“ –гр. Велико Търново
ІІІ-то място - Тодор Билчев „Връхле-

тяло щастие с любов“ - гр. Русе

Поощрителна награда - Веселина Сто-
янова „Стих незабравен“ - гр. Варна

УЧАСТНИЦИ ОТ 12 ДО 18 ГОД.
І-во място - Касандра Недялкова 

„Спомен от морето“- гр. Дряново
ІІ-ро място - Виктория Недялкова 

„Моето море“ –гр. Дряново
ІІІ-то място - Никол Иванова „Глухар-

че, пълно със спомени“ - гр. Шумен
Поощрителна награда - Александра 

Анестева „Созопол - настояще и бъде-
ще“ - гр. Созопол

УЧАСТНИЦИ ДО 12 ГОДИНИ
Колективна награда - ЦПЛР-ОДК 

„Анастас Стоянов“ – гр. Шумен
Поощрителна награда - Радослав 

Иванов „Когато младостта срещне мъд-
ростта“ – гр. Бургас

Поощрителна награда - Лъчезара 
Анестева „Забавление в града“ - гр. 
Созопол

НЧ „Отец Паисий-1896“ обяви резултатите от поетичния конкурс

Оáùина Соçоïол в ка-
чеството си на доставчик 
на нова социална услуга 
„Асистентска подкрепа“, в 
изпълнение на Закона за 
социалните услуги обявява, 
че от 18.02.2021 ã. стар-
тира приемът на докумен-
ти от кандидати за потре-
бители на социалната ус-
луга „Асистентска подкре-
па“, както и за кандидати 
за заемане на длъжност 
„Социален асистент“ към 
услугата.

 „Асистентската подкре-
па“ е специализирана соци-
ална услуга, която включва 
ежедневна почасова под-
крепа в домашна среда на 
деца и лица с трайни ув-
реждания и на лица в на-
дтрудоспособна възраст в 
невъзможност за самооб-
служване, предоставяна от 
лице, назначено на длъж-
ност „Социален асистент“. 

Потрåáитåли на ñоци-
алната уñлуãа „Аñиñтåнт-
ñка ïодкрåïа“, ñъãлаñ-
но Закона çа ñоциалнитå 
уñлуãи, ñа ñлåднитå цåлå-
ви ãруïи: 

лица в надтрудоспо-•	

собна възраст в невъзмож-
ност за самообслужване, 
които нямат определена 
по съответния ред степен 
на намалена работоспо-
собност; 

деца с трайни увреж-•	
дания и пълнолетни лица с 
трайни увреждания с опре-
делена чужда помощ, кои-
то не ползват асистентска 
подкрепа, помощ за осигу-
ряване на асистентска под-
крепа или за които не се 
получава помощ за грижа 
в домашна среда по реда 
на друг закон.

Кандидатитå çа ïотрå-
áитåли заявяват желани-
ето си да ползват социал-
ната услуга „Асистентска 
подкрепа” по настоящ ад-
рес, като необходимите до-
кументи за кандидатстване 
са следните:

Заявление и деклара-•	
ции (по образец);

Документ за самолич-•	
ност (за справка);

Експертно решение на •	
ТЕЛК/НЕЛК (копие); Меди-
цински протокол на ЛКК 
(копие); Други медицински 

документи – актуална епик-
риза и др. (копие);

Пълномощно (в случай •	
че документите не се пода-
ват лично от кандидата за 
потребител).

Макñималната  ïро-
дълæитåлноñт çа ïолçва-
нå на ñоциалната уñлуãа 
„Аñиñтåнтñка ïодкрåïа” 
от åдин ïотрåáитåл å до 
4 ÷аñа днåвно, вñåки ра-
áотåн дåн, ñъоáраçно иç-
ãотвåната индивидуал-
на оцåнка на ïотрåáно-
ñтитå. 

Лицата, æåлаåùи да áъ-
дат наçна÷åни на длъæ-
ноñт „Социалåн аñиñ-
тåнт“ за предоставяне на 
социалната услуга „Асис-
тентска подкрепа” по реда 
на Закона за социалните 
услуги е необходимо да по-
дадат следните документи: 

Заявление и деклара-1. 
ция (по образец):

Документ за самолич-2. 
ност (за справка);

Автобиография;3. 
Копие на документ за 4. 

придобита образователно-
квалификационна степен 
за завършено основно об-
разование;

Декларация от лицето, 5. 
че е пълнолетен български 
гражданин, не е поставено 
под запрещение, не е осъж-
дано за умишлено престъ-
пление от общ характер за 
лишаване от свобода, не е 
лишено по съответния ред 
от правото да заема опре-
делена позиция и не са му 
налагани мерки като извър-
шител по Закона за защита 
от домашното насилие (по 
образец);

Други документи по 6. 
преценка на кандидата - до-
кументи, удостоверяващи 
успешно преминат курс на 
обучение за асистент и/или 
копие от документ, удосто-
веряващ продължителнос-
тта на професионален опит 
(при наличие на такива). 

С одоáрåнитå кандида-
ти çа çаåманå на длъæ-
ноñтта „Социалåн аñиñ-
тåнт“ ùå áъдат ñклю÷å-
ни трудови доãовори çа 
8-÷аñов раáотåн дåн, като 

åдин „ñоциалåн аñиñ-
тåнт“ ùå ïрåдоñтавя ïод-
крåïа на минимум 3-ма 
ïотрåáитåли.

Докумåнти от кандида-
тите за потребители, жела-
ещи да ползват социалната 
услуга, и кандидатите за за-
емане на длъжност „Соци-
ален асистент“ за предос-
тавяне на социалната ус-
луга „Асистентска подкре-
па“ в изпълнение на Зако-
на за социалните услуги ñå 
ïодават от 18.02.2021 ã. в 
„Цåнтър çа админиñтра-
тивно и информационно 
оáñлуæванå“, в ñãрада-
та на Оáùина Соçоïол, 
ïл. „ Хан Крум“ №2, вñå-
ки раáотåн дåн от 08:30 
до 17:00 ÷аñа.

Документи по образец за 
социалната услуга „Асис-
тентска подкрепа“ могат 
да бъдат изтеглени от офи-
циалната интернет страни-
ца на Община Созопол на 
адрес: www.sozopol.bg. За 
допълнителна информация 
тел.: 0550 2 57 18 – Дома-
шен социален патронаж в 
Община Созопол.

Община Созопол стартира нова социална услуга „Асистентска 
подкрепа“ в изпълнение на Закона за социалните услуги



Боæо НИКОЛОВ

Морският тим допусна 
първа загуба за пролет-
ния дял в среща от 18-ия 
кръг на Втора лига при 
визитата на „Добруджа. 
Гостите играха силно, но 
малшанс не достигна на 
"небесносините" да си 

тръгнат с победа от До-
брич. „Созопол“ загуби 
с 2:1 на стадион "Друж-
ба", а момчетата в небе-
сносиньо може да съжа-
ляват, след като бяха во-
дещият отбор на терена. 
Домакините надхитри-
ха своя съперник и си 
вкараха двете положе-

ния, които се оказаха ре-
шаващи за успеха. „Со-
зопол“ игра агресивно 
през целия мач, владе-
еше инициативата, има-
ше своите шансове, но 
допусна твърде лекова-
то да бъде повеждан в 
началото на двете полу-
времена. Още в 5-ата ми-

нута след изпълнение на 
корнер, домакините от 
Добрич поведоха в ре-
зултата. В 31-вата мину-
та Диян Молдованов из-
равни резултата. Брани-
телят отбеляза 5-ото си 
попадение от началото 
на сезона, първите му 
четири са от дузпи, като 

още в първия кръг мина-
лата година се разписа 
срещу „Добруджа“ при 
равенството 1:1 на ста-
дион "Арена Созопол". 
Голмайстор в тази кла-
сация на „небесносини-
те“ е Иван Колев, който 
има 8 на своята сметка. 
Нападателят пропусна 
мача за натрупани кар-
тони, но изгледа среща-
та от трибуните. 

В началото на втора-
та част, още от събле-
калнята, „Добруджа“ по-
веде с 2:1. Не беше из-
минала и минута, след 
бърза атака от центъра, 
домакините вкараха ре-
шаващия втори гол. „Со-
зопол“ не се отказа, но 
така и не успя да израв-
ни. Капитанът Петър Кю-
мюрджиев в средата на 
втората част натресе 
горната греда, а кълбо-
то така и не искаше да 
влезе във вратата на до-
макините. Единствена-
та забележка към глав-

ния съдия бе показване-
то на двата жълти кар-
тона още с първите два 
фаула на Петър Кюмюр-
джиев и на Диян Лефте-
ров. Реферът от Варна 
бе безкомпромисен, но 
допусна грешка, като 
при първия Кюмюрджи-
ев игра чисто. Странич-
ният се справи перфект-
но, след като отмени и 
гол на домакините пре-
ди почивката, които пре-
тендираха, че няма за-
сада. Страничният оба-
че се консултира с глав-
ния и попадението за 
„Добруджа“ не бе заче-
тено. Така силен мач за 
„Созопол“, но без успех 
далеч от дома. Момчета-
та на Маги Димов бързо 
трябва да забравят за 
поражението и да ми-
слят за съботния дома-
кински мач с „Литекс“ 
(Ловеч) - директен съ-
перник на „небесноси-
ните“ за горните пози-
ции в класирането.

Созопол отбеляза 143-тата  
годишнина от своето Освобождение
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Вåñтник „Соçоïол” иçлиçа ïрåç ñåдмица в ïåтък.
Рåдактор: Мария Наéдåнова, 

тåл.: 0550 2 57 04, e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

Венци и цветя в знак на 
признателност бяха под-
несени от кмета на общи-
на Созопол Тихомир Яна-
киев, председателя на 
Общински съвет Георги 
Пинелов, Общинска ад-
министрация, Общински 
съвет, Генерално консул-
ство на Руската федера-
ция, почетния консул на 
Руската федерация Тонко 
Фотев, Пункт за базира-
не Бургас, политически-
те партии, неправител-
ствените организации, 
СУ "Св. св. Кирил и Ме-
тодий" и граждани.

След словото си кметът 
Янакиев представи две 
предложения на Общин-
ска администрация, ко-
ито съвсем скоро пред-
стои да бъдат реализира-
ни. Единият от макетите, 

които той показа пред-
ставлява новата визия 
на паметника „Лермон-
тов“ - кръст, в който ще 
бъде вградена паметна-
та плоча, а другият - чеш-
ма, която ще се изгради 
до Паметника на подвод-
ничарите с финансова-
та подкрепа на ЛУКОЙЛ 
България. 

Творбите са на Иван 
Бахчеванов, а желание 
за дарение на финансо-
ви средства за паметни-
ка вече са заявили ре-
дица граждани и органи-
зации.

С едноминутно мълча-
ние и падане на колене 
пред паметната плоча на 
ген. Лермонтов бе поче-
тена паметта на загина-
лите за свободата на Со-
зопол и цяла България.

„Добруджа“ надигра „небесносините“ 
в среща от 18-ия кръг

Макет на бъдещия паметник в чест на ген. Лермонтов



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Госпожо Маркова, 
година вече сте упра-
вител на Дома на НХК 
- ориентирахте ли се 
добре във възмож-
ностите и дейностите 
на културната инсти-
туция?

- Започнах работа точ-
но когато НХК беше в 
основна ремонтна дей-
ност. От тази гледна 
точка бях много обла-
годетелствана, тъй като 
имах достатъчно време 
да проуча всички въз-
можности, които би било 
хубаво да предлага кул-
турният дом. Към днеш-
на дата, съдейки по за-
етостта на сградата, ми-
сля, че целият екип сме 
се справили добре, от-
варяйки врати за мно-
го нови дейности и клу-
бове.

- С новата визия на 
сградата какво се про-
мени вътре в нея, не 
говоря само интери-
орно, по-скоро като 
съдържание и фор-
ма? 

- Сградата е изцяло об-
новена. Предлага мно-
го повече пространство 
и възможности за дей-
ности. Зрителна зала 
„Тончо Русев” разпола-
га с 514 седящи места и 
от два месеца сцената 
е отворена за различни 
мероприятия, като, раз-
бира се, спазва всички 

ограничителни мерки.
Вече гостуваха и ня-

колко спектакъла и всич-
ки актьори са очаровани 
от залата. Имаме много 
добри отзиви. Напри-
мер Робин Кафалиев е 
очарован от гримьорни-
те в културния дом, как-
то и от професионализ-
ма на техническия екип. 
Виктор Калев пък пох-
вали зрителната зала 
и беше много впечат-
лен от ремонта на цяла-
та сграда.

Факт е и това, че всич-
ки предишни наематели 
на залите в културния 
дом се завърнаха обра-
тно и намират огромна-
та разлика в простран-
ствата и в подобрените 
възможности, които им 
се предлагат.

- От 1 февруари ра-
ботят школите към 
дома. Какви са наблю-
денията Ви за настро-
ение на възрастни и 
деца? Има ли страх, 
или по-скоро радост 
от възобновените дей-
ности?

- Всички бургазлии - 
малки и големи, които из-
ползват залите на сгра-
дата, са щастливи и до-
волни. Страх не бих каза-
ла, по-скоро са предпаз-
ливи и спазват стриктно 

мерките за сигурност. 
Ние също държим на кон-
трола. Следим в зали-
те да не влизат повече 
от 10 човека. Но фактът, 
че графикът е запълнен, 
говори за това, че хора-
та с удоволствие се за-
връщат към обичайните 
си занимания, макар и 
преосмисляйки новите 
мерки и прилагайки ги 
стриктно.

- Още при встъпва-
нето си на поста не 
скрихте амбицията си 
да превърнете това 
място „в емблема на 
културните дейности 
в града. Това, макар и 
във време на ограни-
чения – случва ли се? 

- Мисля, че Дом на 
НХК винаги е бил ем-
блема на културния жи-
вот на Бургас, така че не 
съм човек, който ще го 
направи такова. Но съм 
човек, който с идеите и 
дейността си ще подпо-
могне това да продължи 
и занапред. 

НХК работи в приятел-
ска конкуренция с други 
сходни институции като 
„Флора Бургас“, Мор-
ско казино, Операта, 
Театъра, както и Летен 
театър.

Хубаво е, че в Бургас 
съществува такава при-
ятелска конкуренция и 
всички гости и гражда-
ни на града могат да на-
мерят своето място, как-
то и своето културно съ-
битие.

- Има ли яснота за 
предстоящи събития 
под покрива на Дома 
за пролетта, а за нача-
лото на лятото?

Програмата е запъл-
нена от различни меро-
приятия за месеци на 
пред. Може да се види 
в сайта на Община Бур-
гас. Гастролите, които са 
много атрактивни, няма 
да ги изброявам, но ис-
кам да акцентирам вър-
ху едно предстоящо в 
близките дни събитие, 
което би заинтересува-
ло голяма част от бур-
газлии. В два поредни 
дни - на 23 и 24 февру-
ари ще се състои кон-
цертът на ПФА „Стран-
джа“, под ръководство-
то на Марио Егов. Биле-
тите вече са почти при-
вършили.

- Административна-
та работа пречи ли на 
творчеството? 

- Не, не ми пречи. За-
сега успявам да ги съ-
четавам. 

- А на личния жи-
вот?

- Казват, че когато чо-
век обича работата си, 
то той няма нито един 
работен ден. Бих каза-
ла, че успявам да съче-
тая работата и личния 
живот – все още не са ме 

изгонили от къщи.
- Иска ми се да по-

говорим малко пове-
че за изкуство и всич-
ко свързано с него. 
Дебютирахте като ре-
жисьор-хореограф в 
„Приказни сезони”, а 
по-късно представи-
хте и другата си пре-
миерна постановка 
„От табора до небето“, 
която събра 1700 чо-
века в Летния театър. 
Сега накъде с творче-
ските планове? 

- Премиерата на „Чер-
вената шапчица“ излезе 
през януари и сега се 
радва на много зрители 
в цялата страна. Скоро 
ще имаме възможност 
да я представим в теа-
тър “Сълза и смях“ - Со-
фия. Също така получих 
покана като хореограф 
от културна организа-
ция „Ра Арт“ - Смолян. 
Премиерата се очаква 
да е в средата на лято-
то. Пролетта съм плани-
рала да представим от-
ново „От табора до не-
бето“. Датата зависи от 
премиер-солиста на Со-
фийска опера Емил Йор-
данов. 

- Дълги години бя-
хте на сцена. Сега сте 
от другата страна – 
режисьор. Създава-

те и управлявате час-
тен театър „Маркова“ 
– да менажираш изку-
ство – какво е необхо-
димо?

- На така зададен въ-
проса бих отговорила, 
че е необходимо много 
търпение... В момента 
в страната ни не е ни-
как леко положението, 
но вярвам, че рано или 
късно нещата ще дойдат 
на мястото си. За да ме-
нажираш изкуство, тряб-
ва да бъдеш много пре-
мерен в действията си, 
с отворено сърце, готов 
да се примириш с вся-
какви неочаквани ситуа-
ции. А и да си го кажем: 
положението в страна-
та бих го нарекла напо-
добяващо „Титаник“ - 
...корабът потъва, оркес-
търът свири… Всички се 
борят за оцеляване . 

Най-ощетени са хора-
та на изкуството. Смя-
там, че държавата не 
прави достатъчно за тях. 
Особено сега, по време 
на ограниченията. Може 
би затова, защото тези 
хора се грижат за духов-
ното равновесие на ос-
таналите, а не за физи-
ческото им оцеляване. 
Смятам, че и двете неща 
са важни, защото рано 
или късно пандемията 

ще свърши и всички ще 
търсят тези хора, хора-
та на духа и изкуството, 
но не е ясно дали тога-
ва ще ги има.

- Говорим за нови 
подходи, предвид пан-
демията, и развиване 
на друг вид туризъм – 
целогодишен, обърнат 
към българите, мал-
ките групи от хора. 
Идва ми на ум, че това 
е пряко свързано и с 
културни събития, ко-
ито могат да привли-
чат посетители, турис-
ти. Трябва ли нов вид 
реклама… - културна, 
специализирана?

 - Въпросът Ви е мно-
го подходящо зададен 
лично към мен, тъй като 
скоро смятам да обявя 
нещо, в което ще взе-
ма дейно участие и смя-
там, че бих имала ма-
лък принос за развити-
ето на града в по-добра 
посока. На този етап ще 
го запазя още няколко 
дена в тайна. Но наис-
тина смятам, че ни оч-
аква нещо, надявам се 
голямо, с което ще из-
ненадам бургазлии и не 
само тях.

Що се отнася до ре-
кламата, тя винаги е 
била водещ фактор и ще 
продължава да е такъв. 

Важното е да бъдем ино-
вативни. Смятам, че по-
вече трябва да се залага 
на чисто културна рекла-
ма – събития, фестивали, 
а не само плаж и море. 
Подобна тенденция се 
наблюдава от известно 
време в страната ни. 

- И един конкретен 
въпрос към режисьо-
ра Мария Маркова – 
задължително ли е да 
има „мечка“ в афиша, 
за да е касово едно 
представление, неза-
висимо от кой жанр 
е?

- Разбира се, че не 
е задължително - но е 
нещо, което определено 
вкарва хората в залите. 
(Да поясним все пак за 
читателите – „мечка“ е 
популярен артист). Ми-
сля, че има много добри 
постановки и без така 
наречените „мечки“ в 
тях - но тук вече опираме 
до реклама. Много по-
трудно е да се напълни 
зала с никому непознати 
артисти. Има прекрасни 
творци, на които като че 
и не им се дава шанс – 
но не ангажирам никого 
с моето мнение. Аз лич-
но твърдя, че трябва да 
се дава път на младите 
не само на сцена, но и 
на екрана.
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19-22 ФЕВРУАРИ 2021 15Мария Маркова е възпитаничка на Нацио-

налното училище за танцово изкуство в Со-
фия. Завършва руска филология, а след това 
и режисура в пловдивската академия. През 
2011 година се завръща в Бургас и работи 
в Държавната опера като балерина. Две го-
дини е преподавател в НУМСИ „Проф. Пан-
чо Владигеров”. Създава и управлява частен  
театър „Маркова“. Управител е на Дома на НХК. Събеседник

Мария Маркова, 
режисьор:

 Ситуацията в страната е:  
„Корабът потъва, оркестърът свири“



Силвия ШАТЪРОВА

През тази седмица се слу-
чи чудо невиждано - бургазлии 
влязоха в спор по градска кул-
турна тема - за и против скулп-
турата на Боян Мага в Зона-
та за обществен достъп, която 
ще посреща бургазлии и гос-
ти преди да отидат до морето 
и Морска гара. Четириметро-
вата статуя стряска с визия, 
окован е с вериги, провокира 
мислене и предизвика поляр-
ни мнения. 

Естетична ли е, не е ли, как-
ва е символиката, има ли ма-
сонски елементи, защо мъл-
чи Църквата, защото е дуалис-
тична, защо няма скулптура на 
нестинарка, на Николай Чудо-
творец, на Адолф, но не Хитлер, 
а инж. Герар - проектант на бур-
гаското пристанище, са само 
част от въпросите. За първи път 
темата не беше синя зона, дуп-
ки, отрязани дървета в Морска-
та градина. Градската дъвка се 
оказа проектът на автора Геор-
ги Андонов. 

Общественици, художници, 
политици, мами и обичайните 
заподозрени с вечно мнение 
по всяка една градска тема 
започнаха обсъждане, естест-
вено, в новото Ганково кафе-
не - Фейсбук. Всеки мислещ с 
клавиатура и мишка от панел-
ката изказа позиция. Разрови 
се в Гугъл и поне научи кой е 
Боян Мага, разбра, че е един 
от синовете на Симеон Вели-
ки, но се притесни защо точно 
той, как така е точно в Бургас 
и кой му дава право на този ав-
тор да поставя статуя с двойно 
лице - едното посреща изгрева, 
другото изпраща залеза Защо 
поне не е имало най-малко ре-
ферендум. Творбата бе набър-
зо заклеймена преди още се да 
открие официално. Произнесо-
ха се хора, които трудно разби-
рат провокацията, още повече 
някой от тях без нито една кар-
тина и пластика у дома, но все 
пак дебатът може да се обоб-
щи, че вкусът е лично възприя-
тие и че всеки е с право да се 
изяви, модернистичното изку-
ство не винаги е красиво. Зна-
ците са за друга аудитория, коя-
то не само разбира от бюст-па-
метници. Така Бургас се нареди 
до София, където дълго време 
спореха за очите на Самуил.

Разбираемо ситуацията ядо-
са и общински съветници, кои-
то веднага се почувстваха пре-
небрегнати и защо не са запоз-
нати с творческите идеи и на-
мерения на територията на об-
щината. Има ли думата в слу-

чая местната власт и чака ли 
се нейното одобрение в този 
случай, когато става дума за 
публична държавна собстве-
ност, каквато е Зоната за об-
ществен достъп? Още повече 
Бургас все пак е град, който е 
забранил с местни документи 
бурки, защо Боян Мага ще се 
появява тук и по какъв повод 
в град, който уж се слави да е 
толерантен към етноси и кул-
тури. По-балансираните бяха 
на мнение, че статуята им ха-
ресва, но се позаинтересува-
ха как е поставена тя и дали е 
спазена процедурата. Само за 
един паметник в Морската гра-
дина или около моста се преми-
нава тежка, тромава процеду-
ра, която може да отнеме поне 
пет години време, после след-
ва търсене на средства за ре-
ализирането му. 

Страстите ескалираха и как-
то си му е редът, се намери 
партия да ги яхне, поиска не-
ясно от кого демонтиране на 
статуята. 

Всъщност, ако времето беше 
друго, а не предизборно, нада-
ли емоциите щяха да са толко-
ва жарки, а споровете - ожесто-
чени, енергията и думите сигур-
но ще отминат, статуята - дай 
боже да остане, защото бутане-
то на паметници отпраща към 
една друга епоха, нелицеприят-
на, но и в по-новата ни българ-
ска история има такива споме-
ни като бутането на мавзолея и 
още други паметници. 

Как се е появила 
скулптурата?

Паметникът се е появил „ей 
така“ от нищото е една от за-
блудите. Пристанището не е 
страна по случая и не е дало 
разрешение за поставяне. От 
там помолиха да се обърнем 
към собственика на територи-
ята - Държавно предприятие 
„Пристанищна инфраструкту-
ра“, което стопанисва и опе-
рира със Зоната за обществен 
достъп. От предприятието тук 
заявиха, че разрешенията за 
поставянето на статуята се дви-
жат от София. Не е ясно кой е 
спонсорирал инициативата, но 
пък съществуват снимки, че там 
е имало знаци на масонски бур-
гаски клуб.

Разбира се, съществува и На-
редба за пристанищата, която 
регламентира, че портовете мо-
гат да си поставят елементи от 
градска среда като скулптури 
и паметни плочи. Такава има 

на вълнолома срещу Магазия 
1 и от нея разбираме кога е от-
крито пристанище Бургас. Точ-
но там от ДППИ имат намере-
ние да поставят и паметник на 
Фердинанд, който е основни-
ят двигател за откриването на 
бургаското пристанище.

Наредбата е от 27 април 2020 
година. Тя  касае всякакви еле-
менти - рекламни, декоратив-
ни, информационни, премест-
ваеми обекти на територията 
на всички български приста-
нища. В Бургаска община има 
правилник за поставяне на па-
метници, който е по-нисш юри-
дически документ. 

Но в случая поставянето на 
статуята е само в юрисдикция-
та на ДППИ и Министерство на 
транспорта.

„Проектът не е съгласуван с 
Община Бургас. На територия-
та на пристанища важи НАРЕД-
БА 8 от 27.04.2020 г. за премест-
ваемите обекти и за информа-
ционните, рекламните и мону-
ментално-декоративните еле-
менти на територията на прис-
танищата. Издадена е от ми-
нистъра на транспорта, инфор-

мационните технологии и съоб-
щенията, oбн. в ДВ, бр.41, от 
08.05.2020 г. Наредбата се при-
лага за всички български прис-
танища с изключение на воен-
ните и гранично-полицейските 
пристанища. Проект за този па-
метник не е постъпвал в Общи-
на Бургас. Поставен е на тери-
тория публична държавна соб-
ственост при други процедури 
на съгласуване“, е становище-
то на гл. арх. Емил Бурулянов 

от община Бургас. В разговор 
с него стана ясно, че всъщност 
е ясна организацията за поста-
вянето на статуята, въпросната 
Наредба не препраща към ни-
какви общински правилници 
и документи. Това е държав-
на територия. Дори и за стро-
ителството на сгради в Зоната 
и пристанищата не се иска ста-
новището на местната власт, те 
се одобряват от министъра на 
регионалното развитие след 

като възложителят - Министер-
ство на транспорта, е позволил 
това. „Ние одобряваме само 
планове за безопасност и на-
чина на изхвърляне на смет. В 
тези случаи за пристанищата 
нашите права са до портала“, 
заяви пред „Черноморски фар“ 
арх. Емил Бурулянов.

От ДППИ ще направят офи-
циално откриване на статуята 
на Боян Мага, а до нея ще има 
поставен QR-код - от него ще 

С це

разбраха кой е Боян МагаКак бургазлии 
Четириметрова статуя в Зоната за обществен достъп 
на път за фара и Магазия посреща и изпраща гости
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СтрастИ
градски

Митко иванов - историк и иконописец

Защо е анонимна статуята? Какво изобразява? 
Кой реши да бъде поставена на това място (да по-

среща гостите и гражданите на входа на зоната за 
обществен достъп)?

Защо е прескочен редът за поставяне на памет-
ници и др. в градската среда?

Вярно ли е, че тези тайнствени и доста безсмис-
лени знаци са масонски? Защо единият от тях вече 
е замазан и прикрит?

Има ли Община Бургас отношение към Зоната за 
обществен достъп, страна ли е по договора за раз-
криване и устройване на тази зона?

Къде остава чистият християнски мъченик Боян?! 
Какво мисли Църквата за този антихристиянски на-
трапващ се символ?

Румяна Емануилиду - издател, 
общественик:

Ако това е мястото, където ще се проведе общест-
вено обсъждане за паметника - то нека се обясни не 
кой е Боян Мага, а защо точно в този дуалистичен 
образ е направен? Какво е посланието към днеш-

на дата на този паметник? (И позоваването да не е 
от измислени художествени произведения). Може 
би това обяснение би сложило край на препирни-
те, кой знае...

Георги Шивачев: 

Господин Иванов, вие сериозно ли? И какво зна-
чение и какво лошо има да се поставят каквито и 
да е знаци... Това е все едно да зададете въпрос 
защо на кръговото (идващи от София) има табелка 
на Ротарианци... Стига глупости!

Красимир Калудов - „Бургаски 
репортер“

Има знак в Несебър за това, че там някога е слу-
жил Папа Ронкали. Приемаме го за нормално и като 
исторически факт. Така и трябва да бъде. Представям 
си как някой творец, вярващ православен христия-
нин, създава с ръцете си скулптура на вселенския па-
триарх Йеремия II Транос... Просто, същият е роден 
в Поморие и поставя тази творба насред Поморие. 
Между другото, точно той издига в ранг на патриар-
шия Московската архиепископия. 

Тогава предполагам, че български патриоти ще 
заклеймят гневно въпросната скулптура като гръко-
манска и като обидна за Българската православна 
църква. А Йеремия II Транос със сигурност има мно-
го повече връзка с православната църква, отколко-
то Боян Мага. А историята е точно такава. Йеремия 

е роден тук, по нашите земи. Само че ние зачерк-
ваме този важен за православието факт. 

Или пък да речем да се постави скулптура на 
свети Зосим в Созопол. Защо не и скулптури на 
свети Андрей Първозвани в Несебър и в Айтос. 
Именно този апостол е създавал храмове по тези 
места. 

И все пак творбата с Боян Мага на Пристанище 
Бургас ще се превърне в един от градските симво-
ли. А и ролята на изкуството е такава. Да въздейст-
ва. Майсторът създател на творбата е успял да по-
стигне напълно това. Никой не остава равнодушен 
към неговия прочит на Боян Мага. 

Този царски син обаче няма нищо общо с христи-
янството, по-скоро е като провокация за вярващите, 
затова нека приемаме всичко това само като изку-
ство и артистичен акт на изразяване на един добър 
майстор, какъвто е създателят на творбата.

Костадин Марков - бивш зам.-кмет  
по строителство на община Бургас 

Как ще слагате такива простотии, бе? Кой е този 
Боян Мага и какво общо има той с Бургас? Искаме 
твореца да е от „Възраждане“ и да изобрази нещо 
местно, нещо изразяващо нас си. Може например 
вместо този кич да сложим надървен странджан-
ски глиган как пука желъди с бира. До него благо-
верната му, но с по-малко четина. Срещу тях нес-
тинарка трича куче. Естествено, всичко това асам-
блирано върху полянка с формата на емблемата 
на Адидас.

ОТ МРЕЖ@ТА
за и против

Морска гара 
Одеса

Морска гара 
Бургас

Авторът Георги Андонов пред друга своя творба - Четящият човек



научаваме кой е Боян Мага, 
както и кой е авторът на твор-
бата.

Зад скулптурата стои Геор-
ги Андонов. Авторът е напра-
вил и друга подобна в град-
ска среда - „Четящият човек“. 
Тя се намира на „Тройката“ и 
бе поставена пред „Хеликон“, 
преди още да се заговори, че 
там книжарницата в този й вид 
няма да я бъде в близко бъде-
ще и сигурно ще остане само 
скулптурата като спомен. 

Авторът, авторът 

Андонов е провокативен ав-
тор, не се вписва в обичайни-
те представи за художник и 
скулптор, работи и  твори в 
Бургас, но излага предимно в 
чужбина. Рядко се появява в 
градското публично културно 
пространство.

Преди две години направи 
изложба в галерия „Неси“, ко-
ято накара дори обикновени 
необременени и неразбиращи 
от изкуство хора да се спират 
пред картини, провокираше 
с обем, цвят и само един де-
тайл от човешкото тяло - очи-
те, които приковаваха погле-
дите на минувачи. Изложбата 
в галерия „Неси“ се превърна 
в събитие, но не от онези, кои-
то са във фейсбук и можеш да 
видиш познатия кръг от култур-
трегери, отбелязали се там.

Андонов е класа и школа, 
която разбираш едва когато 

влезеш в галерията и се докос-
неш до него и платната му. Той 
е бургаският художник, който 
в момента продава картини по 
целия свят, но е избрал да ги 
рисува тук, в Бургас. Превър-
нал е цял етаж от бившия за-
вод „Хемус“ в индустриално 
ателие. И след като е поко-
рил Лос Анджелис, Сан Диего, 
Тексас и Айова, тогава реши, 
че ще направи първата си из-
ложба в Бургас. Известен е 
обаче сред ценителите.

В платната му проличава 
космополитизъм и най-вече 
американското влияние, не 
само върху мащаба на ком-
позициите, но в начина им на 
излагане и в мениджмънта на 
изкуството. Казва, че не обича 
да анализира, а неговата зада-
ча е да рисува, но пък конку-
ренцията с французи, аржен-
тинци и американци зад Океа-
на е оказала отпечатък.

Княз Боян 
Вениамин - напълно 
реална историческа 
фигура

Георги Андонов отказа да 
застане пред „Черноморски 
фар“ по темата „Боян Мага“ 
заради голямата обществена 
буря, но пък изпрати станови-
ще на доц. Веселина Вачкова 
от Института за исторически 
изследвания към БАН. 

Доц. Вачкова казва, че Боян 
Вениамин (Маг) е фигура, ка-
квато всяка култура би била 
горда да е формирала, да 
притежава и да черпи бъдещо 
вдъхновение от нея. Неслучай-
но още през средновековието 
личността на княз Боян е обви-
та с легенди, а през Възражда-
нето и Съвременността става 
обект на множество белетри-
стични, философски и други 
интерпретации

Доц. Вачкова пояснява, 
че Боян Вениамин е напъл-
но реална историческа фигу-
ра. „Нещо повече – той е цар-
ски потомък на най-дълго уп-
равлявалата у нас династия 
Дуло. Боян е син на цар Си-
меон, вероятно като него е за-
вършил Магнаура и е бил пръв 
дипломат на брат си цар Пе-
тър. Това, че е предвождал 
българските делегации 
в екзотичното „облек-
ло“, с което е пред-
ставен и в монумен-
та на Георги Андо-
нов, е било добре 
обмислена българ-
ска дипломатиче-
ска тактика, а не 
някакво лично не-
гово връщане към 
езичеството. Боян 
е описан подробно 
в две от съчиненията 
на неговия съвремен-
ник, Кремонския епис-
коп Лиутпранд“, поясня-
ва Вачкова. „Точно способ-
ностите и видът на българския 

пръв дипломат, представени 
от Лиутпранд, предава статуя-
та на Георги Андонов. Още по-
подробни са описанията в ру-
ския фолклор. Там принц Боян 
се превръща в носител на не 
само на редките способности 
да се превръща във вълк (и 
други зверове), но и да ома-
гьосва природата с песните и 
свиренето си. В българската 
култура Боян категорично не 
е езически образ. Личността 
му е свързана с богомилство-
то, без чието влияние Ренесан-
сът, Реформацията и ред дру-
ги европейски културни фено-
мени биха закъснели с векове, 
ако изобщо биха се появили“, 
завършва Вачкова.
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разбраха кой е Боян МагаКак бургазлии 

Георги РУСинОВ

Общинската наредба, ко-
ято касае поставянето на 
паметни плочи, монумен-
ти, паметници и други, ще 
претърпи промяна. Това 
се разбраха членовете на 
Ресорната комисия по кул-
тура към Общински съвет – 
Бургас. Причината – поста-
вената преди дни скулпту-
ра на Боян Мага на Морска 
гара. Веднага след поява-
та й социалните мрежи бук-
вално бяха залети от мне-
ния на бургазлии. Сред 
тях и общински съветни-
ци, и хора на изкуството. 
Подкрепящите произведе-
нието на изкуството, кое-
то скандализира мнозина, 
обаче са малко.

„Не трябва ли решения-

та за поставяне на такива 
паметници да минават през 
Общински съвет – Бургас? 
Според мен трябва да има 
някакъв ред“, заяви по 
време на заседанието на 
Културната комисия към 
Общински съвет – Бургас 
Георги Дракалиев.

По време на заседанието 
той предложи тепърва да 
се обсъди настоящата на-
редба и да бъде коригира-
на. По думите му би тряб-
вало решенията за поста-
вянето на подобни произ-
ведения на изкуството да 
са съгласувани с тях. 

Единствен друг, който 
взе отношение по темата 
в комисията, бе председа-
телят й Веселин Пренеров. 
Той обяви, че е категорич-
но „за“ и би трябвало по ня-

какъв начин да има санк-
ция и отговорност от тя-
хна страна за поставянето 
на такива елементи.

„Това остава пред очи-
те на хората, ще е знак на 
града ни и ще е пред очи-
те на хората, затова трябва 
да има контрол“, каза той 
и добави, че има регистър, 
в който трябва тези худо-
жествени произведения да 
бъдат вписвани.

Според него може в на-
редбата да се вкара текст, 
с който тези художествени 
елементи на градската сре-
да да бъдат описвани. 

„Правилникът ни е мал-
ко остарял. Наблюдаваме 
все повече такива произ-
ведения, които са част от 
средата ни“, заяви още 
Пренеров.

След скандала променят  
общинска наредба

С Решение № 1/10.02.2021г..на управителя на 
„Благоустройствени строежи“ ЕООД и в изпълнение 
на Решение по т.31 по Протокол №15/27.10.2020г. 
на Общински съвет-Бургас е открита процедура за 
провеждане на публично оповестен конкурс за от-
даване под наем за срок от 5 (пет) години на не-
движим имот - собственост на „Благоустройствени 
строежи” ЕООД при следните параметри за провеж-
дане на конкурса:

Обект: „Сграда за обществено хранене – ресторант 
„Бургаски вечери“ с идентификатор 07079.618.3.28 
по КККР на гр. Бургас, находяща се в Приморски парк, 
гр. Бургас. Сградата е с монолитна конструкция и  с 
площ ог 505 кв.м., която се състои от склад с площ от 
62 кв. м. и търговска зала с площ от 443 кв. м.“

I.Начална конкурсна цена на годишния наем в раз-
мер на 72 048,00 (седемдесет и две хиляди четириде-
сет и осем лева), с ДДС.

 Стъпка за наддаване в размер на – – 7 204,80 лв. 
(седемхиляди двеста и четири лв. и осемдесет ст.), 
върху годишната наемна цена

 Определям размер на депозита за участие в кон-
курсната процедура в размер от 42 028,00 (четириде-
сет  и две хиляди  двадесет и осем лв.)   лева.

Конкурса ще се проведе на 10.03.2021 г., от 10.00 
часа, в сградата на Община Бургас, на ул. “Алек-
сандровска” № 26, ет.1.

II. Конкурсът ще бъде проведен при следните па-
раметри:

1.Определеният размер на депозита за участие в 
конкурса за обекта следва да бъде заплатен по бан-
кова сметка на „Благоустройствени строежи” ЕООД, 
при „ОББ“ ЕАД КЛОН БУРГАС, с/ка IВАN: BG 74 
UBBS 8888 1000 888521,  ВIС: UBBSBGSF, в срок до  
08.03.2021 г.

 2.Определям цена на тръжна документация в раз-
мер на 110,00 лв. /сто и десет лева/ без ДДС, пла-
тими в касата на административната сграда на „Бла-
гоустройствени строежи” ЕООД, невъзстановими след 
приключване на процедурата.

Документацията за участие в търга се закупу-
ва всеки работен ден до 12:00 часа на 08.03.2021 
г., включително.

3.Заявления за участие в конкурса /след закупува-
не на конкурсна документация/  се подават лично от 
кандидатите или от техни упълномощени представи-
тели, в запечатани непрозрачни пликове, с ненару-
шена цялост, върху които се изписва точното наи-
менование на физическото/юридическото лице и 
съответно неговия ЕГН/ЕИК, всеки работен ден от 
8:30 до  17:30 часа  в  административната сграда на 
„Благоустройствени строежи” ЕООД на ул. Иван Бо-
горов 20 в гр. Бургас.

Краен срок за приемане на заявления за участие в 
конкурса – 16:00 часа на 08.03.2021 г.

Оглед на имота може да се извършва след предва-
рително записване на тел. 056/813 226.

Явяването на кандидатите – лично или чрез на-
длежно упълномощен представител е задължи-
телно. При неявяване се губи внесения депозит 
за участие в търга.

В  случай, че  кандидатът  участва  чрез  пълномощ-
ник, същият  следва  да  представи  изрично  нотари-
ално  заверено  пълномощно в оригинал.

III. Критерии за оценяване на офертите и на-
чина на определяне на тежестта им в комплекс-
ната оценка

Офертите на участниците ще се оценяват по ме-
тода  – икономически най-изгодното предложение, 
като класирането ще се извърши на база следни-
те критерии:

1. К1 – Цена (годишна наемна цена, в лева, 
без ДДС):

Кандидатите получават от 1 до 100 точки.
Оценяването се извършва по формулата:

К1 =  
Ц (участник)  х 100

   ,
         Ц (максимална)

където Ц(участник) е предложената от кандида-
та цена, а Ц(максимална) е най–високата предло-
жена цена.

Тежест на критерия: N1=0,6

2.  К2 – оценка на идейния проект за визия на 
обектите, придружен с КСС, обяснителна запис-
ка, съдържаща визуализация и детайлно описа-
ние с представяне на модел и материали по об-
завеждането.

Кандидатите получават от 1 до 100 точки. 
Визията на обекта трябва да кореспондира и да 

в синхрон с облика на Приморски парк на гр. Бур-
гас. Визията на обекта не трябва да се откроява, а 
да се вписва в цялостната концепция на парка, тъй 
като част от него- „Историческото ядро“ е паметник 
на културата. Представената визия на заведението и 
пространството около него, умело трябва да се впис-
ват в концепцията на Морското градина и да създават 
усещане за цялост.

Оценяването се извършва от Комисията за провеж-
дане на търгове, конкурси, приватизация и реализация 
на малки благоустройствени проекти с тайно гласува-
не. Всеки член на комисията оценява идейния проект, 
като дава оценка от 1 до 100 точки и  поставя оцен-
ката си в плик, без да посочва името си. Оценките се 
сумират и сборът им се разделя на броя на членове-
те на комисията, като полученото частно представля-
ва оценката за съответния проект. 

Тежест на критерия N2=0,4
Комплексната оценка на предложенията на до-

пуснатите кандидати се извършва по формулата:
К=К1хN1+К 2хN2
На първо място ще бъде класиран кандидатът по-

лучил най-висок брой точки, изразяващ се в ком-
плексна оценка – К.

При равен брой точки, се провежда таен търг, между 
участниците получили еднакъв брой точки, като всеки 
участник поставя в плик наддавателно предложение, в 
което посочва предлаганата от него наемна цена. 

 
IV. Преди сключване на договора за наем, кан-

дидатът следва да внесе гаранция за стриктно из-
пълнение на договора в трикратен размер на достиг-
натата на конкурса месечна наемна цена, по банкова 
сметка на „Благоустройствени строежи” ЕООД и пред-
ставя в оригинал Удостоверения за липса на липса на 
задължения /публични и/или частни/ към държавата 
и Община Бургас.

СъОБщЕНИЕ

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35
0878 424 698

ОБЯВА
ПРОГРЕСС АР ДЖИ" ЕООД, уведомява всички заинтересовани 

лица, че има следното инвестиционно предложение за ,,Изместване 
на водопровод от ПИ 00878.501.729 и ПИ 00878.501.728, по КККР 
на гр. Ахтопол, Община Царево Област Бургас”.

Писмени възражения и предложения от заинтересованите лица 
могат да се изпратят в 14-дневен срок от обявяване на съобщени-
ето на следните адреси:

Община Царево, гр. Царево, ул. ,,Хан Аспарух" №36
РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, ул.,,Перущица" №67, ет.2

Боян Магесник е герой, който е застъпен в български-
те народните приказки на Николай Райнов. В тях същест-
вуват образите на  таласъми, върколаци и самодиви



Дона МИТЕВА 
Михаил КОЛЕВ

Много училища отдават 
под наем физкултурните си 
салони на танцови клубове 
или спортни такива. Сега, 
при пандемията, когато учи-
лищата са ограничили достъ-
па на външни хора, тези до-
говори няма как да се изпъл-
няват.

Школите отвориха, но част 
от тях са без подслон. Заня-
тията няма как да се водят в 
училищните физкултурни са-
лони, въпреки че са късно ве-
черта, когато почти няма уче-
ници.

„Там, където се работи с 
външни посетители, катего-
рично не е разрешено. Ако 
работят клубовете с деца от 
училище, но без да смесват 
класовете, може да се про-
веждат занятия. Същото ва-
жи и за детските градини и 
за училищата да не се смес-
ват групите и класовете. А 
също така да се спазват 

всички противоепидемични 
мерки“, категорична е  Весе-
лина Таралова, директор 
„Образование и демограф-
ски въпроси”. Тя подчертава, 
че „външните клубове“ т. е. 
тези, които работят с въз-
растни – те не плащат наем 
през времето, в което не им 
се разрешава да водят свои-
те занимания в училищата. 
„Договорът на такъв клуб е 
активен, мине ли забраната – 
няма никакъв проблеми да 
си влязат и да използват ба-
зата, но категорично в мо-
мента не се разрешава“, до-
пълва Таралова.

Дияна Петкова, директор 
на бургаско училище, потвър-
ди факта, че в момента от ес-
ента не се провеждат зани-
мания, а договорите за отда-
ване под наем минават през 
Общината. Задължението на 
директорите е само да пре-
достави към Общината справ-
ка за броя на проведените 
занимания, измерени в часо-
ве. Тази справка се изготвя 

от ръководителите на клубо-
вете.

Директорът на Дома на 
НХК Мария Маркова е кате-
горична, че при тях няма до-
пълнителни запитвания от 
останали „без дом“ клубове, 
защото се знае, че графикът 
на залите е запълнен отдав-
на.

Бойчо Янев, хореограф, 
който води занимания на по-
добен клуб по народни танци, 
е категоричен, че трудно се 
намират зали, които да при-
емат клубовете, които нямат 
право да танцуват сега в са-
лоните на училищата. „При-
бегнахме до частни зали и 
наемите са по-високи“, за-
ключава той. Що се отнася 
до това дали трудно се нами-
ра помещение, което да за-
мени даден училищен салон, 
той отговаря философски: 
„Който търси – намира“. По 
негови думи заради увеличе-
ното търсене, вместо да се 
понижава цената на наеми-
те, тенденцията е да се уве-

личава. „Работим с възраст-
ни хора и  вариантът е ние 
или да повишим цената на 
часа, или загубите да са за 
наша сметка. Ние държим 
цената за хората от клуба да 
си е същата и съответно загу-
бите са за наша сметка“, каз-
ва Янев.

Що се касае до това колко 
хора се възползват от въз-
можността да се върнат към 
посещение на клубовете, ко-
ито са посещавали преди 
пандемията, хореографът е 
категоричен, че няма наплив. 
„Хората се страхуват. Около 
50% и под 50% е присъствие-
то. Изчакват да видят какви 
са резултатите от отварянето 
на училищата. Март като пус-
нат и ресторантите, тогава 
може би голяма част от хора-
та ще се върнат и в танцови-
те клубове“, обяснява Янев.

Баскетболният „Черномо-
рец-2014“ е един от спортни-
те клубове в Бургас, който е 
засегнат от пандемията и не 
може да използва спортните 

салони на училищата за сво-
ите тренировки. От една го-
дина „акулите“ тренираха в 
СУ „Йордан Йовков“ две свои 
подготвителни групи, но за-
ради ситуацията с COVID-19 
сега близо 30 деца на въз-
раст 8-12 години са разпусна-
ти.

Жанета Жельова, която е 
треньорка в „Черноморец-
2014“ сподели, че въпросните 
две групи няма къде да тре-
нират в момента, тъй като 
спортните зали в града са за-
ети от други клубове. 

„Така се нарушава спорт-
ният ритъм на децата, губят 
форма, а още по-лошото е, че 
в тази възраст те тъкмо за-
почват да изпитват желание 
да тренират и не се знае кол-
ко от тях отново ще се завър-
нат в залата. Надяваме се да 
ни разрешат отново да тре-
нираме в спортните салони 
на училищата. За тях се вли-
за през странични входове и 
не би следвало да се получа-
ват допирни точки между 

трениращите и учениците. 
Дано по-скоро да се проме-
ни това решение“, каза още 
Жельова. 

Тя допълни, че постоянно 
родители и деца се интересу-
ват кога отново ще могат да 
започнат своите тренировки 
в СУ „Йордан Йовков“. По 
нейни думи ситуацията е та-
кава и с много други спортни 
клубове в Бургас, които из-
ползват спортните бази на 
училищата в града.

Сред тях е и „Звездичка“, 
който усилено развива дет-
ско-юношески футбол. Отбо-
рът има свои собствени бази, 
но са провеждали и трениро-
въчни занятия в почти всички 
бургаски училища, преди ко-
ронавирусът да им обърка 
плановете. Сега някои от бъ-
дещите футболни звезди са 
спрели да тренират, защото 
на терените на „Звездичка“ 
няма как всички деца да тре-
нират на едно място, нито да 
бъдат разпределени по гра-
фик. Почетният президент на 
клуба заяви, че при тях тре-
нират над 200 деца от набо-
рите 2007-2014.

„Невъзможността да из-
ползваме спортните бази на 
училищата в Бургас опреде-
лено оказаха влияние на на-
шия клуб, най-вече при пър-
вия локдаун през пролетта 
на 2020. Когато мерките тога-
ва бяха отпуснати  голяма 
част от децата се завърнаха 
с наднормено тегло и поло-
жението беше доста трудно. 
Сега се забелязва същият 
проблем, но в по-малки ма-
щаби“, каза още той.

Алексиев добави, че за не-
го е по-важно пандемията да 
отшуми и тогава да се мисли 
вариант кога и къде децата 
при тях, които сега не трени-
рат, да се завърнат отново 
на училищните футболни иг-
рища. 

„Бездомни“ танцови  
и спортни школи търсят частни зали
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Цветана Цъгова работи с 
възрастни и деца. Препода-
ва танци. В момента се въз-
държа да води занятия, за-
щото преди пандемията са 
използвали зала в училище 
„Братя Миладинови“.

„В момента не танцува-
ме. Клубът е с договор към 
Общината и на базата на 
заповедта специално за 
училищата да не  се допус-
кат външни хора за неопре-
делено време. Аз съм каза-
ла на хората, че до април 
няма да танцуваме. Те на-
мериха зала, но аз в други 
зали се притеснявам от де-
зинфекцията. За залата в 
училище: аз водя часове, 
знам кой влиза, почиствам 
си всичко и ми е спокойно. 
Не искам да рискувам със 
смяна на мястото“, катего-
рична е Цъгова. 

Тя признава, че хората 
много са свикнали с движе-
нието и то им липсва, както 
и социалният контакт.

Хубавото време на фев-
руари е дало възможност 
за нестандартна проява. На 
площад „Кирил и Методий“ 
на 6 февруари членовете на 
клуба са извили кръшно хо-
ро. Изнесли колонка и тан-
цували. „Приобщихме и 
други хора и направихме 
мегданско веселие“, обяс-
нява Цъгова.

Ръководителката се въз-
държа да води занятията си 
с детските групи, защото 
става дума за това, че те са 
сборни. „Моите занятия са 
със сборна група първок-
ласници. Те са от пет пара-
лелки, така че нямам право 
да ги събера в едно заня-
тие“, допълва още тя.

Не искам да сменяме 
мястото на занятията

Цветана Цъгова, ръководител  
на танцов клуб „Миладина“:

4 Физкултурните салони 
са табу за заниманията на 
възрастни в пандемията
4 Наемите на частните 
зали растат

Над 200 деца тренират в „Звездичка“, но някои от тях спряха трени-
ровки, заради липсата на терени в условия на пандемия

Баскетболният „Черноморец - 2014“ 
също е сред засегнатите клубове 

Петър Алексиев, почетен пре-
зидент на футболната школа

Хорàта на открито – с повод и без повод, носят наслада и бургазлии с удо-
волствие се хващат, без значение дали танцуват в даден клуб, или не

ПОКАНА

УС на ЗКПУ "Единство" - с. Тръстиково, съобщава на всички 
член-кооператори, че на 07.03.2021 г. (неделя) от 9:00 часа в 
стопанския двор на кооперацията ще се проведе Извънредно 
Общо събрание на кооперацията при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Вземане решение за продажба на част от дълготрайните ма-

териални активи на кооперацията.
2. Разни.
При липса на кворум, на основание чл. 17 ал. 2 от ЗК, събрани-

ето ще се проведе един час по-късно, на същото място, със същия 
дневен ред, независимо от броя на присъстващите.

От УС

П О К А Н А

УС на ЗК АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ с.Сигмен, област Бургас 
поканва своите член-кооператори да присъстват на Редовно го-
дишно отчетно събрание, което ще се проведе на 12.03.2021г. в 
Стопански двор на ЗК АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ, с.Сигмен 
от 09.00ч. при следния дневен ред:

1.Отчетен доклад на Управителния съвет.
2.Отчетен доклад на Контролния съвет.
3.Вземане на решение за вписване на годишния финансов от-

чет за 2020г. в Търговски регистър.
4.Разни.
При липса на кворум събранието ще се проведе на същия ден 

12.03.2021г. от 10.00ч. Ще има осигурен транспорт от Автогара 
Карнобат. Събранието ще се проведе на открито, при спазване на 
всички противо-епидимични мерки.

От Ръководството

ОБЯВА

На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, „АРАПЯ БИЛД“ ЕООД, 
уведомява всички заинтересувани физически и юридически лица, 
че има следното инвестиционно предложение за: „Изграждане на 
ваканционна сграда за отдих и курорт в УПИ II-540, поземлен имот 
с идентификатор 48619.9.569 по КК на гр. Царево, м. „Дядо Ильо-
ва бахча“, Община Царево“.

Лице за контакти: Красимир Азов-пълномощник
Тел.: 0894 300 968

ЗА РЕКЛАМА
0878 424 698



Михаил КОЛЕВ

„Черноморец“ ще изи-
грае утре първия си мач за 
2021 година. В двубой от 18-
ия кръг на Трета югоизточ-
на лига „акулите“ приемат 
от 14 часа тима на „Родо-
па“ (Смолян), като по този 
начин се дава началото на 
пролетния дял в шампиона-
та.

Бургаският клуб зимува 
на първото място и има в 
актива си 44 точки, с три 
повече от втория „Загорец“ 
(Нова Загора), който е с 
мач по-малко.

За мача в събота новият 
старши треньор на „Черно-
морец“ ще може да разчи-
та на всички налични фут-
болисти. Пред вестник 

„Черноморски фар“ той за-
яви, че очаква трудни ма-
чове през пролетта, но вяр-
ва, че отборът ще се спра-
ви с предизвикателството 
да се завърне в професио-
налния футбол. 

„В началото на всеки по-
лусезон винаги е по-трудно 
за всеки един отбор, дока-
то той намери своя облик. 
Не мисля, че срещу „Родо-
па“ ще е по-различно, но 
вярвам, че ще успеем да 
победим“, каза още Ора-
чев.

Наставникът е доволен от 
подготовката, която прове-
де през зимната пауза ти-
мът и добави, че се надява 
неговите момчета да пока-
жат подобна игра и в шам-
пионатните срещи. 

Трансферната селекция 
при „акулите“ е приключи-
ла и не се очаква в клуба 
да пристигнат нови играчи. 
Но ако се появи някой ин-
тересен и заслужаващ си 
футболист – може и да бъ-
де привлечен, допълни тре-
ньорът на бургазлии.

Целта пред „Черномо-
рец“ е само една – класи-
ране директно във Втора 
лига, след два неуспешни 
опита преди това. 

„Имаме качествен състав 
с равностойни играчи, кон-
курентите ни също разпо-
лагат с добри футболисти, 
затова няма да ни е лесно. 
Но когато следваш конкрет-
на цел, трябва да си готов 
на всичко за нея“, каза още 
Малин Орачев.
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Волейболистите на 
„Нефтохимик 2010“ (Бур-
гас) записаха втора по-
редна и общо седма побе-
да в Първата осмица на 
Суперлигата. Воденият от 
Николай Желязков тим 
надигра категорично като 
домакин ЦСКА с 3:0 (25:18, 
25:20, 25:21) в мач от меж-
динния десети кръг. 

Бургазлии са втори в 
таблицата с 18 точки (7 по-
беди, 3 загуби). Домаки-
ните доминираха в дву-
боя, като на моменти до-
пуснаха колебания. Мом-
четата на Николай Желяз-
ков излязоха от ситуаци-
ята хладнокръвно и не 
срещнаха повече пробле-
ми. 

Шампионите бяха воде-
щи изцяло в първата част, 
но позволиха съперникът 
да поведе в следващите 
минути. Ситуацията се 
повтори на няколко пъти, 
това обаче мобилизира 
състезателите от морския 
град. Обратът бе налице и 
авансът им се увеличи на 
2:0 гейма. Възходящата им 
линия се запази и после. 
Преднината на „Нефтохи-
мик“ остана стабилна и 
бургаският тим се поздра-
ви с чиста победа. 

Най-резултатен бе Де-
нис Карягин със 17 точки 
(1 ас, 3 блокади), с 12 се 
отчете Златко Кьосев (1 
ас, 2 блокади). Илия Пе-
тков приключи с 11 точки 
(2 аса).

В следващия, 11-и кръг 

бургазлии гостуват на 
„Монтана”. Двубоят е на 
26-и февруари. Два дни 
по-рано за бургаските во-
лейболисти предстои но-
во предизвикателство  - 
четвъртфинален мач от 
турнира за купата на Бъл-
гария срещу „Локомотив” 
в Пловдив.

„Надяваме се да спече-
лим и двете срещи, които 
няма да са никак леки, 
особено тази срещу „Мон-
тана“. Забелязва се подем 
в нашата игра, дано успе-
ем да влезем в оптимал-
на форма. Радвам се, че 
срещу ЦСКА държахме 
инициативата и не допус-
нахме неприятни изнена-
ди“, заяви пред вестник 
„Черноморски фар“ Нико-
лай Желязков.

Плувен клуб „Бриз“ пое стопанисването 
на басейна в Младежкия културен център 
на Бургас. Договорът с Общината е за срок 
от 1 година. Спортното съоръжение вече 
работи на пълни обороти, след като в по-
следните две седмици новите домакини из-
вършиха няколко спешни ремонта. На ба-
сейна се спазва стриктна хигиена, всички 
изисквания за редовна дезинфекция, как-
то и предписаните мерки срещу COVID-19. 
От „Бриз“ закупиха робот за почистване 

дъното на басейна. Температурата на во-
дата се поддържа на 27 градуса. Басейнът 
работи нонстоп от 7 до 22 часа, включител-
но и през уикенда. Достъп имат и всички 
желаещи граждани, които срещу заплаща-
не, съответно на цена 5 лева редовна и 3 
лева за ученици, студенти и пенсионери, 
могат да плуват до 2 часа. Ще бъдат пусна-
ти абонаментни карти за 10 посещения и 
за един месец. От следващата седмица ще 
заработи и сауната на басейна.

Басейнът в Младежкия 
център отново заработи

Чф

ФУтБОЛ

„Черноморец“ започва 
утре атаката на Втора лига

С Решение № 2/10.02.2021г..на управителя на 
„Благоустройствени строежи“ ЕООД и в изпълне-
ние на Решение по т.32 по Протокол 
№15/27.10.2020г. на Общински съвет-Бургас е от-
крита процедура за провеждане на публично опо-
вестен конкурс за отдаване под наем за срок от 
5 (пет) години на недвижим имот - собственост 
на „Благоустройствени строежи” ЕООД при след-
ните параметри за провеждане на конкурса:

Обект: „Недвижим имот, представляващ едно-
етажна административна сграда (Дискотека „Пла-
за“) с идентификатор 07079.618.3.29 по КККР на 
гр. Бургас, находящ се в Приморски парк, гр. Бур-
гас с площ от 309 кв.м.“

I.Начална конкурсна цена на годишния наем в 
размер на 66 744,00 лв. (шестдесет и шест хиля-
ди седемстотин четиридесет и четири лева), с 
ДДС.

 Стъпка за наддаване в размер на – 6 674,40 
(шест хиляди шестстотин седемдесет и четири ле-
ва и 0,40ст.), върху годишната наемна цена

 Определям размер на депозита за участие в 
конкурсната процедура в размер от 38 934,00 
(тридесет  и осем хиляди деветстотин тридесет и 
четири лева.)    лева.

Конкурса ще се проведе на 10.03.2021 г., от 
10.00 часа, в сградата на Община Бургас, на ул. 
“Александровска” № 26, ет.1.

II. Конкурсът ще бъде проведен при следните 
параметри:

1.Определеният размер на депозита за участие 
в конкурса за обекта следва да бъде заплатен по 
банкова сметка на „Благоустройствени строежи” 
ЕООД, при „ОББ“ ЕАД КЛОН БУРГАС, с/ка IВАN: 
BG 74 UBBS 8888 1000 888521,  ВIС: UBBSBGSF, 
в срок до  08.03.2021 г.

 2.Определям цена на тръжна документация в 
размер на 110,00 лв. /сто и десет лева/ без ДДС, 
платими в касата на административната сграда на 
„Благоустройствени строежи” ЕООД, невъзстано-
вими след приключване на процедурата.

Документацията за участие в търга се закупува 
всеки работен ден до 12:00 часа на 08.03.2021 
г., включително.

3.Заявления за участие в конкурса /след заку-
пуване на конкурсна документация/  се подават 
лично от кандидатите или от техни упълномощени 
представители, в запечатани непрозрачни пли-
кове, с ненарушена цялост, върху които се из-
писва точното наименование на физическото/
юридическото лице и съответно неговия ЕГН/
ЕИК, всеки работен ден от 8:30 до  17:30 часа  
в  административната сграда на „Благоустройстве-
ни строежи” ЕООД на ул. Иван Богоров 20 в гр. 
Бургас.

Краен срок за приемане на заявления за учас-
тие в конкурса – 16:00 часа на 08.03.2021 г.

Оглед на имота може да се извършва след пред-
варително записване на тел. 056/813 226.

Явяването на кандидатите – лично или чрез 
надлежно упълномощен представител е задъл-
жително. При неявяване се губи внесения де-
позит за участие в търга.

В  случай, че  кандидатът  участва  чрез  пълно-
мощник, същият  следва  да  представи  изрично  
нотариално  заверено  пълномощно в оригинал.

III. Критерии за оценяване на офертите и на-
чина на определяне на тежестта им в комплекс-
ната оценка

Офертите на участниците ще се оценяват по ме-
тода  – икономически най-изгодното предложе-
ние, като класирането ще се извърши на база 
следните критерии:

1. К1 – Цена (годишна наемна цена, в лева, 
без ДДС):

Кандидатите получават от 1 до 100 точки.
Оценяването се извършва по формулата:

К1 =  
Ц (участник)   х 100

,
         Ц (максимална)

където Ц(участник) е предложената от кандида-
та цена, а Ц(максимална) е най–високата предло-
жена цена.

Тежест на критерия: N1=0,6
 
2.  К2 – оценка на идейния проект за визия 

на обектите, придружен с КСС, обяснителна за-
писка, съдържаща визуализация и детайлно оп-
исание с представяне на модел и материали 
по обзавеждането.

Кандидатите получават от 1 до 100 точки. 
Визията на обекта трябва да кореспондира и да 

в синхрон с облика на Приморски парк на гр. Бур-
гас. Визията на обекта не трябва да се откроява, 
а да се вписва в цялостната концепция на парка, 
тъй като част от него- „Историческото ядро“ е па-
метник на културата. Представената визия на за-
ведението и пространството около него, умело 
трябва да се вписват в концепцията на Морското 
градина и да създават усещане за цялост.

Оценяването се извършва от Комисията за про-
веждане на търгове, конкурси, приватизация и ре-
ализация на малки благоустройствени проекти с 
тайно гласуване. Всеки член на комисията оценя-
ва идейния проект, като дава оценка от 1 до 100 
точки и  поставя оценката си в плик, без да по-
сочва името си. Оценките се сумират и сборът им 
се разделя на броя на членовете на комисията, 
като полученото частно представлява оценката за 
съответния проект. 

Тежест на критерия N2=0,4
Комплексната оценка на предложенията на 

допуснатите кандидати се извършва по форму-
лата:

К=К1хN1+К 2хN2
На първо място ще бъде класиран кандидатът 

получил най-висок брой точки, изразяващ се в 
комплексна оценка – К.

При равен брой точки, се провежда таен търг, 
между участниците получили еднакъв брой точки, 
като всеки участник поставя в плик наддавателно 
предложение, в което посочва предлаганата от не-
го наемна цена. 

IV. Преди сключване на договора за наем, 
кандидатът следва да внесе гаранция за стриктно 
изпълнение на договора в трикратен размер на 
достигнатата на конкурса месечна наемна цена, 
по банкова сметка на „Благоустройствени стро-
ежи” ЕООД и представя в оригинал Удостовере-
ния за липса на липса на задължения /публични 
и/или частни/ към държавата и Община Бургас.

СъОБщЕНИЕ

„Акулите“ приемат в събота „Родопа“ (Смолян)

ВОЛЕЙБОЛ

„Нефтохимик 2010“ 
помете ЦСКА



Дона МИТЕВА

Екипът на Света Анастасия 
загрява за лятото, участвай-
ки в пролетния фестивал 
на Акве Калиде. В края на 
другата седмица той ще се 
включи в техния фестивал, 
наречен „Про-лети“. Скара-
та, греяното вино и билко-
вата бира ще бъдат отговор-
ност на островитяните.

Още от средата на март 
стартират ремонтните и ос-
вежителни работи на остров 
Света  Анастасия. „Започ-
ваме с подмяна на мебели-
те на ресторанта, освежа-
ване на фасадите и музей-

ната сбирка. Предстои ре-
монт на пристана“, обясни 
Павлин Димитров, управи-
тел на острова.

В плановете на екипа за 
лятото още отсега са зале-
гнали два големи фестивала 
от по четири дни. Единият е 
„Биле фест“, а другият е око-
ло празника на острова. „Та-
зи  година той ще е в неделя, 
но тържествата при нас ще 
започнат още от четвъртък“, 
допълни Димитров.

Има инициирани разго-
вори с обществото на кай-
тсърфистите в Бургас. Цел-
та е от тази година да се по-
стави началото на традиция: 

на определени дати хората с 
хвърчилата да кръжат около 
острова, с което ще обогатят 
емоцията на гостите му като 
запомняща се атракция.

Интересът на бургазлии, а 
и на хора от вътрешността 
на страната не е изчезнал 
дори и в зимните месеци.

„Имаме запитвания  от 
бургаска  компания за къ-
щите на острова за края на 
март, което означава, че те 
ще отворят преди официал-
ното откриване на сезона, 
стига времето да позволи. 
Капацитетът е до 14 - 15 ду-
ши, така че няма проблем“, 
обобщи Димитров.

Няколко сватбени търже-
ства за юли, август и сеп-
тември вече са записани. 
Освен това бургаският те-
атър „Адриана Будевска“ 
е планирал три предста-
вления, а Държавната опе-
ра – пет спектакъла. Екипът 
на ОП „Туризъм“ подготвя 
още поне три-четири кон-
церта. Целта е почти всеки 
уикенд да има събитие на 
острова.
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Калин Вельов си 
тръгна с вафла 

от Бургас

„Черноморски фар“

Копродукцията меж-
ду България и Германия 
„Уроци по немски” е част 
от програмата на 19-ия 
„София филм фест на бре-
га” в Бургас. 100-минутна-
та лента е в конкурсната 
програма на фестивала и 
ще се бори за Наградите 
на журито и на публиката, 
които са статуетки „Сре-
бриста чайка”, изработе-
ни от художника Никола 
Станчев. Гости на фести-
вала ще бъдат режисьор-
ът Павел Г. Веснаков и 
актьорът в главната роля 
Юлиян Вергов. Вторият по-
лучи Наградата за най-до-
бър актьор на фестивала в 
Кайро през 2020 г., където 
беше световната премие-
ра на филма. За първи път 
пред българските зрители 
копродукцията ще се поя-
ви в конкурсната програ-
ма на 25-ия „София Филм 
Фест“.

„Уроци по немски” е пър-
вият пълнометражен игра-
лен филм на Павел Г. Ве-
снаков и разказва за два 
дни от живота на мъж на 
средна възраст, загубил 
своята идентичност и ре-
шил да емигрира от Бъл-
гария. Никола работи ка-
то шофьор в България, но 
решава да замине за Гер-
мания, където да започне 
на чисто и да се отърве от 
неприятното минало. Пре-
ди пътуването той преос-
мисля миналото си, за да 
реши дали може да обър-
не тази страница и да за-
почне отначало. Никола 
се опитва отчаяно да въз-

станови отношенията си с 
всички свои любими хора 
само ден преди да отпъту-
ва. Филмът ни запознава с 
един антигерой – характе-
рът на Никола е изтъкан от 
противоречия: любов и на-
силие, желание да остане с 
любимите си хора и нужда 
да замине. В тази трагична 
драма всяка негова стъпка 
е непредвидима. Дори ко-
гато всичко изглежда изгу-
бено, той продължава сво-
ята битка, заставяйки зри-
теля да се пита: кога ще 
спре да опитва?

„Моята метафора за Гер-
мания е смисълът, който 
липсва на все повече хо-
ра у нас. Вманиаченост-
та от заминаването пома-
га на главния герой да ос-
ъзнае и види нещата, кои-
то има тук и на които не е 

обръщал внимание. Какво 
значение има къде отива-
ме, ако не се чувстваме у 
дома си? Това търсене на 
усещането да се чувстваш 
у дома е в основата на пъ-
тя, по който героят в „Уро-
ци по немски“ се опитва да 
тръгне“, казва режисьор-
ът Павел Веснаков.

Освен Юлиан Вергов, 
във филма участват още 
Васил Банов, Елена Тел-
бис, Стефка Янорова, Ге-
расим Георгиев-Геро, Ме-
глена Караламбова, Иван 
Налбантов. Оператор и 
продуцент на филма е Ор-
лин Руевски.

„София филм фест на 
брега” се организира от 
АртФест, с финансова-
та подкрепа на Община 
Бургас, спонсори и при-
ятели.

Павел Веснаков и Юлиан Вергов 
представят „Уроци по немски“  

на „София филм фест на брега“

Кайтсърфисти ще придават 
атмосфера на Света Анастасия
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